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ACTA NÚM. 13/2023 - SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’EXCM. AJUNTAMENT EN PLE QUE
TINGUÉ LLOC EL DIA 5 D’OCTUBRE DE 2023.
======================================================================

Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de la Ciutat de Mataró, el dia cinc d’octubre de
dos mil vint-i-tres, essent les 19:05 hores, es reuneix l’Ajuntament en Ple, sota la Presidència
del Sr. David Bote Paz, Alcalde President,  

Hi concorren els senyors:

DAVID BOTE PAZ ALCALDE     (PSC-CP)
MIQUEL ÀNGEL VADELL TORRES REGIDOR       (PSC-CP)
NÚRIA MORENO ROMERO REGIDORA  (PSC-CP)
LAURA SEIJO ELVIRA REGIDORA (PSC-CP)
FRANCISCO JAVIER GOMAR MARTIN REGIDOR (PSC-CP)
MARIA BEATRIZ DELGADO CASTRO REGIDORA (PSC-CP)
HEIDI PEREZ PEREZ REGIDORA (PSC-CP)
MARTA MOYA MOLINA REGIDORA (PSC-CP)
JOSE ANTONIO RICIS SAAVEDRA REGIDOR (PSC-CP)
JOAN SARRIAS COMAS REGIDOR (PSC-CP)

JOAQUIM CAMPRUBÍ CABANÉ REGIDOR (ERC)
ANNA SALICRÚ I MALTAS REGIDORA (ERC)
SIMÓ LÓPEZ I XIRAU REGIDOR (ERC)
MAGDALENA COT I BOSCH REGIDORA (ERC)

MÓNICA LORA CISQUER REGIDORA (VOX)
S’incorpora a la sessió en el punt núm. 9 de l’ordre del dia
JOSÉ CASADO ORTEGA REGIDOR (VOX)
JUDITH CORTÉS CORTÉS REGIDORA (VOX)
ÉRIK INIESTA ARAGÓN REGIDOR (VOX)

ALFONS CANELA SERRANO REGIDOR (JUNTS)
XAVIER FONT MACH REGIDOR (JUNTS)
MONICA MASRAMON LEIVA REGIDORA (JUNTS)

CRISTIAN ESCRIBANO RAMIREZ REGIDOR (PP)
MARIA ANTONIA PALOMER ARGES REGIDORA (PP)

SERGIO MORALES DÍAZ REGIDOR  (ECP)
SARAI MARTÍNEZ VEGA REGIDORA (ECP)

CARLOS GARCÍA CÁDIZ REGIDOR (CUP)

Excusa la seva assistència: 

ELIZABET RUIZ MORENO REGIDORA  (PSC-CP)

Assisteix com a Secretari de la Corporació el Sr. Sergi Ribas Beltrán, que dóna fe de l’acte.

També hi assisteix l’Interventor de Fons Municipals, Sr. Josep Barberà Boix, que abandona
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la sessió a l’inici del punt 9 de l’ordre del dia.  

Els  reunits  representen un  quòrum d’assistència  mínim suficient  d’acord  amb la  llei  per
constituir vàlidament la sessió plenària.

L’ordre del dia de la sessió actual és el següent:

ORDRE DEL DIA

1.- Aprovació, si s'escau, de l’Acta de la sessió ordinària de 7 de setembre de 2023.-   

2.- DESPATX  OFICIAL.-

DICTAMENS

COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES

3.- Donar  compte  de  l’informe  resum  dels  resultats  del  control  intern  efectuat  per  la
Intervenció General corresponent a l’exercici 2022.- 

4.- Aprovar el compte General de l’Ajuntament de Mataró de l’exercici 2022.- 

CIM  D’ADMINISTRACIÓ  GENERAL,  BONA  GOVERNANÇA  I  ESTRATÈGIA  DE
FUTUR
DIRECCIÓ DE SERVEIS ECONÒMICS
Servei de Gestió Econòmica

5.- Aprovar  actualització  inventari  béns,  drets  i  obligacions  Ajuntament  de  Mataró  a
31/12/2022.- 

Servei d’Ingressos

6.- Denegar  la  petició  de  declaració  de  nul·litat  de  ple  dret  instada  per  O.P.B.  de  la
liquidació núm. 5252150, de quota 1.747,66 euros, de l’Impost sobre l’increment del
valor dels terrenys de naturalesa urbana.- 

CIM  DE  PLANIFICACIÓ  TERRITORIAL,  CIUTAT  PRÒSPERA  I  PROMOCIÓ
ECONÒMICA
DIRECCIÓ D’URBANISME I PLANIFICACIÓ
Servei d’Urbanisme i Patrimoni

7.- Aprovació inicial de la Modificació Puntual del Pla General d’Ordenació per ajust de les
alineacions del sistema viari a l’entorn de l’ escola GEM.- 

CIM DE CIUTAT INCLUSIVA I SALUDABLE
Àrea Serveis a la Ciutadania

8.- Donar  compte  de  l’acord  de  Junta  de  Govern  Local  de  4/9/2023,  relativa  a
l’aprovació  de  la  part  d’accessibilitat  comunicativa  que  formarà  part  del  Pla
d’Accessibilitat Universal de Mataró.- 
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IMPULS I CONTROL DEL GOVERN 

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ

9.- Proposta de Resolució que presenta el grup municipal del Partit Popular de Mataró
per a la reestructuració del carril bici i la eliminació dels trams conflictius.- 

10.- Proposta  de  Resolució  que  presenta  el  grup  municipal  de  la  CUP  Mataró  per
revitalitzar els eixos comercials de tota la ciutat i  impulsar-los a través del comerç
cooperatiu de proximitat.- 

11.- Proposta de Resolució que presenta el grup municipal de VOX per a la reducció dels
estacionaments en zona blava.- 

12.- Proposta de Resolució que presenta el grup municipal de Junts per Mataró per a la
creació d’una xarxa d’establiments col·laboradors en reciclatge de roba.-  

PRECS I PREGUNTES

13.- Prec que presenta el grup municipal del Partit  Popular de Mataró per a la revisió i
millora de la gestió del Mataró Bus.- 

14.- Prec que presenta el grup municipal de la CUP Mataró per iniciar el camí cap a la
reducció de la jornada laboral a la ciutat i la comarca.-   

15.- Pregunta  que  presenta  el  grup  municipal  del  Partit  Popular  de  Mataró  sobre  els
preocupants  fets  relacionats amb l’okupació il·legal,  delinqüència  i  un segrest  a  la
urbanització de Les Sureres.- 

16.- Pregunta que presenta el grup municipal de la CUP Mataró sobre la paràlisi del servei
d´atenció domiciliària (SAD) per estar infrapressupostat.- 

17.- Prec que presenta el grup municipal de VOX sobre la col·laboració d´Òmnium Cultural
en actes de l´Ájuntament.-  
 

18.- Pregunta que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana en relació al solar
situat entre els carrers Alarcón i Rocafonda.- 

19.- Pregunta  que  presenta  el  grup  municipal  d’Esquerra  Republicana  en  relació  a  la
plantilla de la Policia Local.- 

20.- Pregunta que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana sobre la situació de
la parcel·la on es troba “Can Fugarolas”.-

21.- Pregunta  que  presenta  el  grup  municipal  de  VOX  sobre  la  celebració  del  dia  12
d’octubre Festa nacional d’Espanya.-

22.- Pregunta que presenta el grup municipal de VOX sobre educació nutricional enfocada
a infants i adolescents a la ciutat.-
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23.- Prec que presenta el grup municipal de Junts per Mataró  per a l’aplicació del règim
d’organització de municipi de gran població a la ciutat de Mataró.-

24.- Prec  que  presenta  el  grup  municipal  de  Junts  per  Mataró  sobre  les  persones
beneficiàries del carnet blau.- 

25.- Pregunta  que  presenta  el  grup  municipal  d’Esquerra  Republicana  en  relació  a  la
suspensió de la XXII triatló ciutat de Mataró.- 

26.- Prec que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana per la retolació en català
dels aparells de gimnàstica dels parcs de salut.- 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6.0&endsAt=236.0

L’Il.lm. Sr. President, abans de començar el Ple, dóna compte de l’acord del 4-11-2010 en
què aquest Ple per unanimitat es va adherir al Manifest Institucional del Dia Internacional
contra la violència envers les Dones, i es va adoptar el compromís d’expressar públicament
el nostre rebuig per aquests fets, realitzant 1 minut de silenci en senyal de dol per la mort de
dones per violència masclista al nostre municipi o a Catalunya. 

I en record a les víctimes que van morir a l’incendi de la discoteca a la ciutat de Murcia,
manifestant el condol a les seves famílies.

Tot seguit convida els presents a observar aquest minut de silenci en memòria de la persona
assassinada i en memòria de les víctimes de la tragèdia de la discoteca de Murcia. 

A continuació el Sr. Alcalde obre la sessió i passa a tractar els punts de l’ordre del dia. 

1-  APROVACIÓ,  SI  S'ESCAU,  DE  L’ACTA  DE  LA  SESSIÓ  ORDINÀRIA  DE  7  DE
SETEMBRE DE 2023.   

L’Il·lm President sotmet a aprovació del Ple de la Corporació l’Acta de la sessió ordinària de
7-9-2023.  

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=236.0&endsAt=258.0

VOTACIÓ: 

Sotmès l’assumpte a votació, aquest queda aprovat amb el següent resultat:
Vots favorables: Unanimitat (25).

2 - DESPATX  OFICIAL.

No hi han assumptes a tractar.
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DICTAMENS

COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES

El Sr. Alcalde disposa el tractament conjunt dels punts de l’ordre del dia núm. 3 i 4 per venir
referits a temàtiques coincidents. 

3 - DONAR COMPTE DE  L’INFORME RESUM DELS RESULTATS DEL CONTROL
INTERN EFECTUAT PER LA INTERVENCIÓ GENERAL CORRESPONENT A L’EXERCICI
2022. 
 
Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=259.0&endsAt=630.0

El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, dóna compte del següent: 

“L’article 37.1 i 37.2 del Real Decret, 424/2017, de 28 d’abril, per el que es regula el règim
jurídic  del  control  intern  en  les  entitats  del  sector  públic  local  estableix  textualment  el
següent:

“1. El órgano interventor deberá elaborar con carácter anual y con ocasión de la aprobación
de la cuenta general, el informe resumen de los resultados del control interno señalado en el
artículo 213 del Texto Refundido de la Ley reguladora de la Haciendas Locales.

2. El informe resumen será remitido al Pleno, a través del Presidente de la Corporación, y a
la Intervención General de la Administración del Estado en el curso del primer cuadrimestre
de cada año y contendrá los resultados más significativos derivados de las actuaciones de
control financiero y de función interventora realizada en el ejercicio anterior.”

L’article 21 de les Instruccions de control intern de la gestió econòmica de l’Ajuntament i de
les seves entitats dependents per a l’exercici 2022 estableix:

“1. Anualment la Intervenció General elaborarà un informe resum dels resultats del control
intern que assenyala l'article 213 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.

2. L'informe resum serà remès al Ple, a través de l’alcalde, i a la Intervenció General de
l'Administració de l'Estat  en el  curs del  primer  quadrimestre de cada any i  contindrà els
resultats més significatius derivats de les de les actuacions de control financer i de funció
interventora realitzades en l'exercici anterior.

3. L'Informe s'ajustarà en quant al seu contingut, estructura i format a les instruccions que
dicti la Intervenció General de l'Administració de l'Estat.”

PROPOSO:

PRIMER.- Donar compte de l’informe resum dels resultats del control intern efectuat per la
Intervenció General corresponent a l’exercici 2022.”
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INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=288.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=510.0

Els membres del Ple es donaren per assabentats.

4 - APROVAR  EL  COMPTE  GENERAL  DE  L’AJUNTAMENT  DE  MATARÓ  DE
L’EXERCICI 2022. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=259.0&endsAt=630.0

El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, presenta la proposta següent: 

“La Comissió Especial  de Comptes, en sessió celebrada el  dia 18 de maig de 2022, va
emetre  un  informe  inicial  favorable  al  Compte  General  de  l’Ajuntament  corresponent  a
l’exercici 2022.

L’expedient del Compte General 2022 ha estat exposat al públic durant el termini de 15 dies,
durant els quals no s’ha presentat cap reclamació

Posteriorment en la Comissió Especial de Comptes, celebrada el dia 27 de setembre de
2022, s’ha emès informe favorable definitiu.

D’acord amb el que estableix el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, en els
seus articles 208 a 212.

Fent ús de les atribucions conferides a Alcaldia per la Llei 7/85, de 2 d’abril, i la resta de
disposicions legals, i en ús de les facultats que m’atorga el decret d’Alcaldia núm. 6495//2023
de 20 de juny, de delegació de competències,

PROPOSO:

PRIMER.- Aprovar el compte General de l’Ajuntament de Mataró de l’exercici 2022.

SEGON.- Remetre la documentació completa del Compte General al Tribunal de Comptes i
a la Sindicatura de Comptes de Catalunya, d’acord amb el que estableix l’article 212.5 del
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=288.0
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Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=623.0

VOTACIÓ: 

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:
Vots favorables: Unanimitat (25).

CIM D’ADMINISTRACIÓ GENERAL, BONA GOVERNANÇA I ESTRATÈGIA DE FUTUR
DIRECCIÓ DE SERVEIS ECONÒMICS

Servei de Gestió Econòmica

5 - APROVAR  ACTUALITZACIÓ  INVENTARI  BÉNS,  DRETS  I  OBLIGACIONS
AJUNTAMENT DE MATARÓ A 31/12/2022. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=666.0&endsAt=782.0

El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, presenta la proposta següent: 

“Antecedents

L’Ajuntament de Mataró va aprovar en la sessió plenària que va tenir lloc en data 11 de juny
de 2009, l’Inventari de béns, drets i obligacions del consistori amb els moviments recollits a
data 31 de desembre de 2007.

Des d’aleshores, cada any s’han anat aprovant les rectificacions de l’Inventari.

La  darrera  aprovació  de la  rectificació  de l’Inventari  de  béns i  drets  de l’Ajuntament  de
Mataró, es produí en sessió plenària, celebrada el 8 de setembre de 2022 i a efectes de 31
de desembre de 2021. 

Existeix la necessitat de portar a terme la seva rectificació amb totes les variacions que han
tingut lloc durant l’any 2022. 

En data 18 de setembre de 2023 s’ha emès informe per part del Secretari de la Corporació,
que consta a l’expedient.

Fonaments de Dret

Resulten d’aplicació els articles 32.1 i 4 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, de Patrimoni
de les Administracions Públiques -de caràcter bàsic segons la Disposició Final segona- que
obliga a les Administracions Públiques a inventariar  els seus béns i  drets i  determina el
contingut  de  l’Inventari,  establint  el  contingut  mínim  de  l’Inventari  de  les  Comunitats
Autònomes, entitats locals i entitats de Dret públic vinculades o dependents d’aquestes, el
qual haurà d’incloure els béns immobles i drets reals sobres aquests. 

L’article 86 del Real Decreto Legislativo 781/86, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós
de les Disposicions legals vigents en Matèria de Règim Local, en igual sentit, obliga a les
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entitats locals a la formació de l’inventari, a la seva rectificació anual i a la seva comprovació
sempre  que  es  renovi  la  Corporació,  així  com  a  la  remissió  de  la  seva  còpia  a  les
Administracions de l’Estat i de la Comunitat Autònoma.

Els béns de les entitats locals es regulen a la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les
Bases de Règim Local, en el seu Títol VI, Capítol I,  i  a l’article 222 del Decret legislatiu
2/2003, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i  de règim local de Catalunya
(TRLMRLC),  en  el  qual  s’estableix  que  l’inventari  ha  d’ésser  objecte  d’actualització
continuada, sense perjudici de la seva rectificació i comprovació, que s’ha de fer cada any,
en el primer cas, i cada vegada que es renova la corporació, en el segon. 

En la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, en el seu Títol VI,
Capítol I, es regulen els béns de la corporació i el contingut de l’inventari es detalla al Decret
336/1988, pel qual s’aprova el Reglament del patrimoni dels ens locals de Catalunya (RPEL),
en els articles 100 i següents. 

Correspon al  Ple aprovar,  rectificar  i  comprovar l’Inventari,  tal  com preveu l’article  222.3
TRLMRLC citat. I, en el mateix sentit ho regula, l’art. 105 de RPEL. La majoria necessària
per a l’adopció de l’acord corresponent és la simple, per no requerir un quòrum qualificat, de
conformitat amb els articles  47 LRBRL i 114 TRLMRLC.

Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- Aprovar la rectificació de l’Inventari de béns, drets i obligacions de l’Ajuntament de
Mataró a data 31 de desembre de 2022, amb la incorporació dels moviments patrimonials
que han tingut lloc entre l’1 de gener de 2022 i el 31 de desembre de 2022, que resulta amb
un  valor,  sense  descomptar  provisions,  de  932.899.940,56  €,  segons  els  moviments
següents:

I. Béns i Drets

1) Ocupació directa terreny de 500 m2 ctra. Cirera: 179.820,00 euros
2) Cessió obligatòria i gratuïta terrenys sistemes públics PE Touring Club:   47.965,67 euros
3) Adquisició immobles 1.02 c. Jaume Vicens Vives i 1.03 ctra. Barcelona: 819.870,59 euros
4) Adquisició 10 habitatges en exercici de dret de tanteig i retracte 705.224,98 euros

- Habitatge c. Nou de la Mercè 84.000,00 euros
- Habitatge c. Del Sol 38.500,00 euros
- Habitatge p. Miró 75.000,00 euros
- Habitatge c. J. Maragall 68.000,00 euros
- Habitatge c. J. Miró 54.856,98 euros
- Habitatge c. P. Punsola 33.000,00 euros
- Habitatge c. J. Miró 95.500,00 euros
- Habitatge c. Marathon 85.000,00 euros
- Habitatge c. Sant Elies 93.868,00 euros
- Habitatge c. Blai Parera 77.500,00 euros

5) Cessió planta baixa i primera per a la Biblioteca Popular 2.062.584,27 euros
6) Cessió Projecte reparc.PMU-1d Ronda Barceló Illa Fàbregas i de Caralt             24.999,73 euros
7) Inversió en equipaments i infraestructures (certificacions d’obra) 7.648.488,54 euros
8) Inversió fons bibliogràfic biblioteques A. Comas i P. Fabra    179.167,70 euros
9) Inversió elements de transport    145.472,93 euros
10) Inversió equips processos informàtics    871.381,12 euros
11) Inversió de mobiliari      422.225,62 euros
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12) Inversió de maquinària    272.366,16 euros
13) Inversió instal·lacions tècniques    107.862,82 euros
14) Préstec a llarg termini atorgat a AMSA 2.400.000,00 euros

II. Obligacions  832.723,23 euros

SEGON.- Remetre  una  còpia  de  l’esmentada  rectificació  de  l’Inventari  al  Departament
competent de la Generalitat de Catalunya i a la Subdelegació del Govern. 

TERCER.- Habilitar el senyor Alcalde o al Regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur als efectes de que pugui signar la documentació pertinent als efectes de
l’efectivitat dels acords presos.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=680.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=757.0

VOTACIÓ: 

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:
Vots favorables: Unanimitat (25).

Servei d’Ingressos

6 - DENEGAR  LA  PETICIÓ  DE  DECLARACIÓ  DE  NUL·LITAT  DE  PLE  DRET
INSTADA PER O.P.B. DE LA LIQUIDACIÓ NÚM. 5252150, DE QUOTA 1.747,66 EUROS,
DE L’IMPOST SOBRE L’INCREMENT DEL VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA
URBANA. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=782.0&endsAt=947.0

El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, presenta la proposta següent: 

“Antecedents

1.- En data 5 de maig de 2022 el senyor Ó.P.B. (NIF núm. ***4690**) va presentar un escrit
en el qual manifesta el següent:

- Se li ha embargat l’import de 1.747,66 euros, corresponent a la liquidació núm. 5252150,
de quota 1.747,66 euros, de l’Impost sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa
urbana (IIVTNU), per la transmissió de data 17 de juny de 2019 de la finca situada a la ronda
XXXX, X ESC X X X, de Mataró.

-  Al·lega  que  aquesta  liquidació  és  nul·la  de  ple  dret,  per  haver  estat  afectada  per  la
sentència  de  data  26  d’octubre  de  2021,  del  Tribunal  Constitucional,  la  qual  declara  la
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inconstitucionalitat i nul·litat dels articles 107.1, paràgraf segon, 107.2.a) i 107.4 del text refós
de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5
de març (TRLRHL).

La  liquidació  infringeix  manifestament  la  llei  perquè  ha  estat  calculada  d’acord  amb un
sistema de quantificació declarat nul i per tant vulnera el principi de capacitat econòmica de
l’article 31.1 de la Constitució, així com el principi de legalitat i  reserva de llei en l’àmbit
estatal.

- Subsidiàriament, sol·licita la incoació de procediment de revisió d’actes nuls de ple dret de
l’article 217 de la Llei general tributària. Considera que la liquidació incorre en la lletra a) de
l’article 217.1 de la LGT; atès que vulnera el principi d’igualtat (article 14 CE) i el dret a la
tutela judicial efectiva (article 24 CE). La liquidació no va ser notificada i, tot i això, va ser
emesa d’acord amb uns principis declarats inconstitucionals, quedant sense base legal.

La reserva de llei estatal tributària es consagra als articles 31.1 i 133.1 i 2 de la Constitució i
exigeix  que  tant  l’establiment  d’un  tribut  com  la  determinació  dels  elements  essencials
d’aquest vinguin determinats per una llei estatal. Un d’aquests elements essencials és la
quantificació  del  tribut,  que  afecta  la  base  imposable,  el  tipus  de  gravamen  i  la  quota
tributària.  L’Ajuntament  ha  aplicat  formalment  uns  criteris  legals  de  càlcul  declarats
inconstitucionals.

La liquidació vulnera el dret fonamental a la tutela judicial efectiva reconegut a l’article 24 de
la Constitució, en relació amb el principi de legalitat de l’administració de l’article 103.1 i el
principi  de  control  jurisdiccional  de  l’actuació  administrativa  de  l’article  106.1  de  la
Constitució.

2.-  Per  mitjà  del  decret  núm.  5558,  de  24  de  maig  de  2022,  de  la  regidora  delegada
d’Administració, Seguretat i Bon Govern, es va denegar la petició formulada en data 5 de
maig  de 2022 pel  senyor  Ó.P.B.  de revocació  de la  liquidació  núm.  5252150,  de quota
1.747,66 euros, de l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana
(IIVTNU), per la transmissió de data 17 de juny de 2019 de la finca situada a la Ronda
XXXX, X ESC X X X, de Mataró.

En la mateixa resolució es va estimar la petició subsidiària formulada en data 5 de maig de
2022 pel senyor Ó.P.B. i,  en conseqüència, es va resoldre obrir  peça separada per a la
tramitació del procediment de revisió d’actes nuls de ple dret establert a l’article 217 de la
Llei 58/2003, de 17 de desembre, general tributària (LGT), en relació amb la liquidació núm.
5252150, de quota 1.747,66 euros, de l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys de
naturalesa urbana (IIVTNU),  per  la  transmissió  de data 17 de juny de 2019 de la  finca
situada a la ronda XXXX, X ESC X X X, de Mataró.

3.-  Per  mitjà  del  decret  núm.  5652,  de  25  de  maig  de  2022,  de  la  regidora  delegada
d’Administració, Seguretat i Bon Govern, es va Iniciar el procediment de revisió d’actes nuls
de ple dret establert a l’article 217 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, general tributària
(LGT), en relació amb la liquidació de l’impost sobre l’increment del valor dels  terrenys de
naturalesa  urbana  (IIVTNU)  núm.  5252150,  de  quota  1.747,66  euros,  de  l’impost  sobre
l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana (IIVTNU), per la transmissió de data
17 de juny de 2019 de la finca situada a la ronda XXXX, X ESC X X X, de Mataró.
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En els antecedents de dit decret es va manifestar el següent:

. L’Organisme de Recaptació i Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona (ORGT) va
intentar notificar la liquidació a l’interessat, però la carta va ser retornada en data 16 de juliol
de 2021 per raó DESCONEGUT.

. En data 23 de juliol de 2021 es va publicar al BOE la citació a l’interessat per a ser notificat
mitjançant compareixença a les oficines de l’ORGT, en el termini de quinze dies naturals.
S’adverteix a l’interessat que, si no compareix en el termini indicat, la notificació s’entendrà
practicada, a tots els efectes legals, des del dia següent al del venciment de dit termini.

Els quinze dies naturals van finalitzar el dia 7 d’agost de 2021. Conseqüentment, en data 8
d’agost  de 2021 es va produir  la  notificació de la  liquidació.  Atès que l’interessat  no va
formular recurs de reposició en temps i forma, en data 9 de setembre de 2021 la liquidació
va esdevenir ferma.

En els fonaments de dret de la resolució es va exposar el següent:

I) En data 25 de novembre de 2021 va ser publicada al Butlletí Oficial de l’Estat (BOE) la
sentència del Tribunal Constitucional núm. 182/2021, de 26 d’octubre de 2021, en virtut de la
qual es declara la inconstitucionalitat i nul·litat dels articles 107.1, paràgraf segon, 107.2.a) i
107.4 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret
legislatiu 2/2004, de 5 de març (TRLRHL), en els termes previstos al fonament jurídic 6 de la
mateixa sentència.

El fonament jurídic 6 disposa el següent:

6. Alcance y efectos de la declaración de inconstitucionalidad y nulidad.

Sobre la presente declaración de inconstitucionalidad y nulidad de los arts. 107.1, segundo
párrafo, 107.2 a) y 107.4 TRLHL cabe realizar las siguientes precisiones:

a) Por un lado, la declaración de inconstitucionalidad y nulidad de los arts. 107.1, segundo
párrafo, 107.2 a) y 107.4 TRLHL supone su expulsión del ordenamiento jurídico, dejando un
vacío  normativo  sobre  la  determinación de  la  base imponible  que  impide la  liquidación,
comprobación, recaudación y revisión de este tributo local y, por tanto, su exigibilidad. Debe
ser  ahora  el  legislador  (y  no  este  tribunal)  el  que,  en  el  ejercicio  de  su  libertad  de
configuración normativa, lleve a cabo las modificaciones o adaptaciones pertinentes en el
régimen legal del impuesto para adecuarlo a las exigencias del art.  31.1 CE puestas de
manifiesto en todos los pronunciamientos constitucionales sobre los preceptos legales ahora
anulados, dado que a fecha de hoy han trascurrido más de cuatro años desde la publicación
de la STC 59/2017 («BOE» núm. 142, de 15 de junio).  Como ya se recordó en la STC
126/2019,  al  tratarse  de un impuesto local,  corresponde al  legislador  estatal  integrar el
principio de reserva de ley en materia tributaria (arts. 31.3 y 133.1 y 2 CE) como medio de
preservar tanto la unidad del ordenamiento como una básica igualdad de posición de los
contribuyentes en todo el territorio nacional [STC 233/1999, de 16 de diciembre, FJ 10 c)] y
el principio de autonomía local (arts. 137 y 140 CE), garantizando con ello adicionalmente la
suficiencia financiera de las entidades locales exigida por el art. 142 CE.
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b)  Por  otro lado,  no pueden considerarse situaciones susceptibles de ser  revisadas con
fundamento en la presente sentencia aquellas obligaciones tributarias devengadas por este
impuesto  que,  a  la  fecha  de  dictarse  la  misma,  hayan  sido  decididas  definitivamente
mediante  sentencia  con  fuerza  de  cosa  juzgada  o  mediante    resolución administrativa  
firme.  A  estos  exclusivos  efectos,  tendrán  también  la  consideración  de  situaciones
consolidadas (i) las liquidaciones provisionales o definitivas que no hayan sido impugnadas a
la fecha de dictarse esta sentencia y (ii) las autoliquidaciones cuya rectificación no haya sido
solicitada ex art. 120.3 LGT a dicha fecha.

Per la seva banda,  l’article 38.1 de la  Llei  orgànica 2/1979, de 3 d’octubre,  del Tribunal
Constitucional, disposa el següent:

Las sentencias recaídas en procedimientos de inconstitucionalidad tendrán el valor de cosa
juzgada, vincularán a todos los Poderes Públicos y producirán efectos generales desde la
fecha de su publicación en Boletín Oficial del Estado.

Així  doncs,  en coherència amb el  principi  de  seguretat  jurídica,  el  TC estableix  que les
liquidacions que hagin esdevingut fermes abans de la data de dictar-se la sentència (26
d’octubre de 2021) no són susceptibles de revisió a l’empara d’aquesta sentència.

II) L’article 219.1 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, general tributària (LGT) estableix el
següent:

La Administración tributaria podrá revocar sus actos en beneficio de los interesados cuando
se estime que infringen manifiestamente la Ley, cuando circunstancias sobrevenidas que
afecten a una situación jurídica particular pongan de manifiesto la improcedencia del acto
dictado, o cuando en la tramitación del procedimiento se haya producido indefensión a los
interesados.La  revocación  no  podrá  constituir,  en  ningún  caso,  dispensa o  exención  no
permitida  por  las  normas  tributarias,  ni  ser  contraria  al  principio  de  igualdad,  al  interés
público o al ordenamiento jurídico.

La revocació és un procediment que només pot ser iniciat d’ofici per l’Administració i cal que
concorri alguna d’aquestes causes: quan els actes infringeixin manifestament la llei; quan
circumstàncies sobrevingudes que afectin una situació jurídica particular posin de manifest la
improcedència de l’acte impugnat;  o quan en la tramitació del procediment s’hagi produït
indefensió.

El Tribunal Suprem s’ha pronunciat respecte d’aquesta figura i així, en les seves sentències
de dates 18 de desembre de 2017 (núm. 2016/2017, rec. 2537/2016) i 19 de maig de 2011
( rec. 2411/2008), estableix el següent:

... que la revocación de los actos nulos desfavorables es una facultad y no una obligación de
la Administración, tanto en la normativa administrativa general (art. 105 de la Ley 30/92  ),
como en la normativa tributaria. Por ello el procedimiento de revocación se inicia siempre de
oficio, señalando la jurisprudencia en relación con el art. 219 de la LGT que: "La solicitud por
la que promueve la iniciación del procedimiento no puede ser la consecuencia del ejercicio
de un derecho de petición, pues si así fuera, y tal como puso de relieve el Consejo de Estado
en el Dictamen al Proyecto de Real Decreto, la Ley Orgánica 4/2001, de 12 de noviembre ,
determinaría no sólo la obligación de la Administración de acusar recibo de la petición, sino
que además estaría obligada a hacerlo en un plazo de diez días (artículo 6.2 de la Ley
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Orgánica citada), así como a pronunciarse sobre su admisión dentro de los 45 días hábiles
siguientes a la presentación del escrito (artículo 9.1) y, en caso de que no lo hiciese así, el
silencio de la Administración tendría carácter positivo, pudiendo entenderse que la petición
había sido admitida a trámite (artículo 9.2)".

Por ello, debemos entender que el  artículo 219 de laLey General Tributaria no reconoce
legitimación a los particulares para iniciar el procedimiento, atribuyéndoles únicamente la
posibilidad de promover esa iniciación mediante la correspondiente solicitud, de la que la
Administración acusará recibo, y sin perjuicio de la tramitación subsiguiente si se inicia el
procedimiento.

Esta posición jurisprudencial es aplicable al art. 219 de la NFGTG, y al art. 20.3 del DF, y no
es sino reiteración de la posición jurisprudencial en relación con el art. 105 de la Ley 30/92.

En  el  cas  que  ens  ocupa,  aquest  Ajuntament  considera  que  no  es  dona  cap  de  les
circumstàncies indicades a l’article 219 de la LGT. En primer lloc, la liquidació no infringeix
manifestament la llei, ja que va esdevenir ferma abans de l’entrada en vigor de la sentència
de 26 d’octubre de 2021 del TC i per tant no és revisable a l’empara d’aquesta.

En segon terme, no s’ha produït indefensió, atès que la liquidació va ser notificada d’acord
amb l’article 44.1 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les
administracions públiques, el qual disposa el següent:

Cuando los interesados en un procedimiento sean desconocidos, se ignore el lugar de la
notificación o bien, intentada ésta, no se hubiese podido practicar, la notificación se hará por
medio de un anuncio publicado en el «Boletín Oficial del Estado». 

En  el  cas  present  l’ORGT va  intentar  la  notificació  a  l’interessat,  però  la  carta  va  ser
retornada  per  raó  DESCONEGUT.  Atesa  aquesta  circumstància,  calia  publicar  l’anunci
preceptiu al BOE, actuació que va donar compliment a les exigències de dit precepte.

Per  tot  plegat,  aquest  Ajuntament  considera  que no  es  dona  causa de  revocació  de la
liquidació i, en conseqüència, cal denegar la seva petició.

4.- En data 13 de juny de 2022 la persona interessada va presentar un escrit en el qual
al·lega el següent:

- La liquidació és nul·la per concórrer la causa prevista a la lletra a) de l’article 217.1 de la
LGT, en la mesura que vulnera els articles 14 (dret a la igualtat i a la no discriminació) i 24
(dret a la tutela judicial efectiva, en relació amb el dret a una resolució fundada en dret).

- La liquidació és nul·la per haver estat afectada per la sentència de data 26 d’octubre de
2021,  del  Tribunal  Constitucional,  la  qual  declara  la  inconstitucionalitat  i  nul·litat  dels
articles 107.1, paràgraf segon, 107.2.a) i 107.4 del text refós de la Llei reguladora de les
hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març (TRLRHL).

- La  reserva  de  llei  estatal  tributària  es  consagra  als  articles  31.1  i  133.1  i  2  de  la
Constitució i exigeix que tant l’establiment d’un tribut com la determinació dels elements
essencials  d’aquest  vinguin  determinats  per  una  llei  estatal.  Entre  dits  elements
essencials  o  configuradors  del  tribut,  la  jurisprudència  constitucional,  des  de  la  STC
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6/1983, de 4 de febrer, entén compresos, en tot cas, tots els elements que determinen el
subjecte obligat  al  pagament,  el  naixement de l’obligació i  la seva quantificació (base
imposable o liquidable, tipus de gravamen i quota tributària).

- L’Ajuntament ha aplicat formalment uns criteris legals de càlcul,  establerts als articles
107.1, paràgraf segon, 107.2.a) i 107.4, però és només una aparença de legalitat, atès
que els preceptes esmentats han estat  declarats  inconstitucionals  i  nuls per la  citada
sentència constitucional. La liquidació ha quedat assentada en el no res jurídic, al menys
quant a la determinació d’un element tan essencial del tribut, com la base imposable. 

- Això no vulnera únicament el principi constitucional de reserva de llei (articles 31.3 i 133.1
i 2 CE), sinó també el dret fonamental a la tutela judicial efectiva reconegut a l’article 24.1
CE, el qual, en relació amb el principi de legalitat de l’Administració de l’article 103.1 CE i
el principi de control jurisdiccional de l’actuació administrativa (article 106.1 CE) exigeix
que l’Administració actuï sempre resolucions motivades i fundades en Dret.

- Si  la llei  inconstitucional és nul·la,  també ho serà l’acte d’aplicació.  Per aquest motiu,
l’article 40.1 LOTC estableix la regla general de l’eficàcia retroactiva de les sentències
que  declaren  la  inconstitucionalitat  i  nul·litat  de  les  lleis.  La  nul·litat  d’una  llei  per
inconstitucional  és  originària,  ex  tunc,  ab  origine,  des  que  la  llei  va  entrar  en  vigor.
Conseqüentment, totes les situacions jurídiques sorgides de la vigència de la llei nul·la
queden desproveïdes de cobertura legal.

5.- Per mitjà del decret núm. 7864, de data 21 de juliol de 2022, de l’Alcaldia, es va resoldre
sol·licitar a la Presidència de la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat de Catalunya
(d’ara endavant CJA) l’emissió de dictamen d’acord amb l’article 8.3.c) de la Llei 5/2005, de 2
de maig. 

6.- En data 23 de març de 2023 la CJA va emetre el dictamen núm. 88/2023, en el qual
informa  desfavorablement sobre la revisió d’ofici  instruïda per  l’Ajuntament  de Mataró  a
instància de la persona interessada amb la finalitat de declarar la nul·litat de ple dret de la
liquidació referida.

Fonaments de dret

I) L’article 217 de la LGT regula el procediment de revisió dels actes nuls de ple dret. L’apartat
primer d’aquest precepte enumera els supòsits per poder iniciar aquest procediment:

Es pot declarar la nul·litat de ple dret dels actes dictats en matèria tributària, com també de
les resolucions dels òrgans economicoadministratius, que hagin exhaurit la via administrativa
o que no hagin estat objecte de recurs en termini, en els casos següents:

a) Que lesionin els drets i les llibertats susceptibles d'empara constitucional.
b) Que hagin estat dictats per un òrgan manifestament incompetent per raó de la matèria o
del territori.
c) Que tinguin un contingut impossible.
d) Que siguin constitutius d'infracció penal o es dictin com a conseqüència d'aquesta.
e) Que hagin estat dictats prescindint totalment i absolutament del procediment legalment
establert per fer-ho o de les normes que contenen les regles essencials per a la formació de
la voluntat als òrgans col·legiats.
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f) Els actes expressos o presumptes contraris a l'ordenament jurídic pels quals s'adquireixen
facultats o drets quan no es tinguin els requisits essencials per adquirir-los.
g) Qualsevol altre que estableixi expressament una disposició de rang legal.

El  procediment  de  revisió  d’actes  nuls  de  ple  dret  és  concebut  per  la  LGT  com  un  de
naturalesa extraordinària, de manera que únicament és admissible si s’ha produït algun dels
supòsits llistats a l’article  217.1. En aquest aspecte, el  Tribunal Suprem ha manifestat  en
nombroses sentències, com ara la núm. 1440, de data 16 de juny de 2016), que aquestes
causes han de ser interpretades restrictivament.

II) Pel que fa a la suposada causa de nul·litat de ple dret, aquest Ajuntament considera que en
el cas present no es produeix. La lletra a) fa referència als actes que lesionin els drets i les
llibertats susceptibles d'empara constitucional, els quals són, segons l’article 41 de la LOTC
els drets  i  llibertats  reconeguts en els  articles 14 a 29 de la  Constitució,  més el  dret  a
l’objecció de consciència previst a l’article 30.2 de la Norma Normarum.

Pel que fa la suposada vulneració dels drets d’igualtat (article 14) i a la tutela judicial efectiva
(article  24),  la  persona  interessada  considera  que  les  liquidacions  discutides  vulneren
aquests drets per haver estat emeses en virtut d’uns preceptes declarats inconstitucionals.
Per a contestar aquesta al·legació cal tenir present l’abast de  la sentència del TC. En contra
del que sosté la contribuent, dita sentència no té efectes retroactius, en la mesura que la
mateixa resolució disposa que els seus efectes són a partir del 26 d’octubre de 2021, dia en
què  va  ser  dictada.  En  data  26  d’octubre  de  2021  les  liquidacions  discutides  ja  havien
esdevingut fermes. Conseqüentment, aquesta al·legació no pot prosperar.

També cal analitzar el contingut del dictamen núm. 88/2023, de data 23 de març de 2023, de
la CJA, el qual informa desfavorablement sobre la revisió d’ofici que ens ocupa.

La CJA manifesta que en dictàmens anteriors ha tractat controvèrsies jurídiques basades en
la inconstitucionalitat sobrevinguda de la base legal de l’acte administratiu de liquidació del
tribut, en relació amb el caràcter retroactiu de la declaració de nul·litat de la regulació parcial
de l’IIVTNU. En aquests casos, la CJA, en línia amb el Tribunal Constitucional, el Tribunal
Suprem i  d’altres òrgans consultius, atès el  principi  de seguretat jurídica,  ha arribat a la
conclusió  que només és possible la  revisió,  amb fonament  en la  sentència  59/2017 del
Tribunal Constitucional, de les situacions que no eren fermes a la data de publicació de la
sentència, amb independència que la fermesa fos en via judicial (resolució judicial ferma) o
en via administrativa (acte administratiu ferm).

En el cas present, la liquidació discutida havia esdevingut ferma després del 15 de juny de
2017, però abans del 26 d’octubre de 2021, data a partir de la qual tenen lloc els efectes de
la sentència 182/2021.

Respecte  de  la  suposada  contravenció  del  principi  d’igualtat,  la  CJA  manifesta  que  la
persona interessada no desenvolupa cap argumentari en la seva justificació. Es remet al seu
dictamen núm. 211/2021, el qual disposà el següent:

Cal  advertir,  però,  que  el  principi  d’igualtat  en  matèria  tributària  troba  un   tractament
constitucional específic en l’article 31.1, en estreta vinculació amb el  principi de capacitat
econòmica: “Tothom  contribuirà  al  sosteniment  de les despeses públiques d’acord amb la
seva  capacitat  econòmica  mitjançant  un  sistema   tributari  just  inspirat  en  els  principis

1



d’igualtat i progressivitat que, en cap cas,  tindrà abast confiscatori.” En definitiva, en l’àmbit
tributari  la  igualtat  es  projecta a través de la  capacitat  econòmica.  En aquest  sentit,  és
coneguda la jurisprudència del Tribunal  Constitucional  que,  com  a  regla  general,  malgrat
alguna  excepció, recondueix les pretensions tributàries fonamentades en la vulneració de la
igualtat  no a  l’article  14,  sinó  a  l’article  31.1  de  la  Constitució;  per  tant,  a  un precepte
sistemàticament  ubicat  fora  dels  drets  i  llibertats  susceptibles  d’empara constitucional.
Acceptada aquesta  reconducció,  la  conseqüència,  també  aquí,  és que la hipotètica
vulneració d’aquest principi constitucional no fonamenta, per si mateixa, la concurrència de la
causa de nul·litat de la lletra a) de l’article 217.1 de l’LGT.

Quant a la suposada vulneració del principi de capacitat econòmica, la CJA invoca el seu
dictamen núm. 214/2022, en el qual disposa el següent:

Així,  en  la  Sentència  435/2020,  de  18  de  maig,  de la  Sala  Contenciosa  Administrativa,
Secció Segona, del Tribunal Suprem s’afirma: “Llegados  a  este punto  solo  queda  por
dilucidar  una  cuestión:  la  de  si  concurre  en  el  caso  el supuesto de nulidad previsto en
el artículo 217.1.a) de la Ley General Tributaria [...]. Y en relación con dicha cuestión, resulta
forzoso afirmar que la vulneración del principio de capacidad económica [...] no tiene encaje
en el  artículo 217.1.a) de la Ley General Tributaria,  pues tal  principio –reconocido en el
artículo  31.1  de  la  Constitución–  no  constituye  un  derecho  ‘susceptible  de  amparo
constitucional’,  como  tal  precepto  establece,  al  no  estar  reconocido  en  los artículos 14
a 29 de la Constitución (v. artículos 53.2 de la Constitución y 41.1 de la Ley Orgánica 2/1979,
de 3 de octubre del Tribunal Constitucional)” (fonament  jurídic quart). 

Seguidament,   dins   del   contingut   interpretatiu   de   la   sentència,   s’afegeix:   “La
declaración  de inconstitucionalidad  de  los  artículos  107.1  y  107.2  a)  del  texto refundido
de  la  Ley  de  Haciendas  Locales  ‘en  la  medida  en  que  (pueden)  someter  a  tributación
situaciones  inexpresivas  de  capacidad  económica’  no  determina  que  las   liquidaciones
firmes  del  Impuesto  sobre  el  Incremento  del  Valor  de  los Terrenos  de  Naturaleza
Urbana  giradas  con  anterioridad  y  que  hayan  ganado firmeza en vía administrativa
incurran en el supuesto de nulidad de pleno derecho  previsto en el artículo 217.1.a) de la
vigente Ley General Tributaria, pues aquellos actos tributarios no han lesionado derechos
fundamentales susceptibles de amparo constitucional, toda vez que el artículo 31.1 de la
Constitución (capacidad económica)  [...] no es un  derecho fundamental de esa naturaleza”
(fonament jurídic cinquè).

A  la  mateixa  conclusió  s’arriba  en  la  Sentència  436/2020,  de  18  de  maig,  de  la  Sala
Contenciosa Administrativa, Secció Segona, del Tribunal Suprem:  

“El  hoy  recurrente  en  casación  pretendió  en  vía administrativa  y  en  sede  jurisdiccional
que concurría esa causa de nulidad [lletra a) de l’article 217.1 de  l’LGT] en la medida en
que, a tenor de la sentencia del Tribunal Constitucional núm. 59/2017, el precepto legal que
amparaba la liquidación –el artículo 102 de la  Ley  de  Haciendas  Locales–  vulneraba  el
principio  de  capacidad  económica previsto en el artículo 31.1 de la Constitución. 

Basta  para  rechazar  esta  alegación  con  recordar  que  la  vulneración  del  principio  de
capacidad  económica [...]  no  tiene  encaje  en  el  artículo  217.1.a)  de  la  Ley General
Tributaria,  pues  tal  principio reconocido  en  el  artículo  31.1  de  la Constitución–  no
constituye   un   derecho   ‘susceptible   de  amparo   constitucional’,  como  tal  precepto
establece, al no estar reconocido en los artículos 14 a 29 de la Constitución  (v.  artículos
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53.2  de  la  Constitución  y  41.1  de  la  Ley  Orgánica 2/1979,  de  3  de octubre, del
Tribunal Constitucional)” (apartat primer del fonament jurídic cinquè). 
 
Seguidament,  dins  del  contingut  interpretatiu  de  la  sentència,  s’afegeix:  “La declaración
de inconstitucionalidad  de  los  artículos  107.1  y  107.2  a)  del  texto refundido de la Ley
de Haciendas Locales ‘en la medida en que (pueden) someter a  tributación  situaciones
inexpresivas  de  capacidad  económica’  y  del  artículo 110.4  del  mismo  texto  legal  no
determina  que  las  liquidaciones  firmes  del Impuesto  sobre  el  Incremento  del  Valor  de
los  Terrenos  de  Naturaleza  Urbana giradas  con anterioridad  y  que  hayan  ganado
firmeza  en  vía  administrativa incurran en los supuestos de nulidad de pleno derecho
previstos en las letras a), e)  f)  y  g)  del  artículo  217.1  de  la  vigente  Ley  General
Tributaria.”  Aquesta afirmació es justifica, en relació amb la lletra a), en els termes següents:
“[...]  pues  aquellos  actos  tributarios  (i)  no  han  lesionado  derechos  fundamentales
susceptibles  de  amparo constitucional,  toda  vez  que  el  artículo  31.1  de  la Constitución
(capacidad   económica)   [...]   no   es  un  derecho   fundamental   de   esa  naturaleza”
(fonament  jurídic  sisè).  Aquest  mateix  contingut  interpretatiu és reproduït en la Sentència
454/2020, de 18 de maig (fonament jurídic segon).»

La CJA conclou la no-concurrència de la causa de nul·litat de la lletra a) de l’article 217.1 de
la LGT amb fonament en la vulneració del principi de capacitat econòmica de l’article 31.1 de
la Constitució.

En relació amb la suposada vulneració del principi de reserva de llei en matèria tributària, la
CJA reprodueix els arguments exposats en el seu dictamen núm. 214/2022:

D’una  manera  similar  al  raonament  plantejat  en  relació  amb  el  principi  de capacitat
econòmica, aquesta Comissió constata que, més enllà de la seva qualificació o no com un
dret o llibertat, l’esmentat principi de reserva de llei en l’establiment de tributs està recollit en
els articles 31.3 i 133 de la Constitució, per tant,  fora  dels  drets  i  llibertats  susceptibles
d’empara constitucional. La conseqüència,  també aquí,  és  que  la  hipotètica  vulneració
d’aquest  principi constitucional no fonamenta, per si mateixa, la concurrència de la causa de
nul·litat de la lletra a) de l’article 217.1 de l’LGT.

Conseqüentment, es conclou la no-concurrència de la causa de nul·litat de la lletra a) de
l’article 217.1 de la LGT amb fonament en la vulneració del principi de reserva de llei dels
articles 31.3 i 133 de la Constitució.

En darrer terme, pel que fa a la presumpta vulneració del dret a la tutela judicial efectiva, la
CJA especifica que ha estat objecte d’anàlisi en el dictamen núm. 214/2022, en el qual va
exposar el següent:

L’article 24 de la  Constitució reconeix  el  dret  a la  tutela judicial  efectiva,  amb prohibició
d’indefensió.  Es  tracta  d’un  dret  susceptible  d’empara  constitucional  (articles  53.2  de  la
Constitució i 41.1 de la LOTC). 
 
La Comissió ha tingut l’oportunitat de pronunciar-se  recentment  sobre  aquesta qüestió, en
els dictàmens 163/2020 i 164/2020, citats en el Dictamen 211/2021, en altres  procediments
de  revisió  d’ofici  d’actes  administratius  de  liquidació  de l’IIVTNU:  «Segons  la  instant
de  la  revisió,  aquest  dret  s’ha  vulnerat,  amb producció d’una situació d’indefensió, en la
mesura en què la  regulació legal  de l’IIVTNU, posteriorment  declarada inconstitucional  i
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nul·la per la STC 59/2917, pressuposa sempre l’existència d’una plusvàlua, fins i tot en els
casos de decrement patrimonial. S’afegeix, d’una manera poc clara, que aquest dret es pot
vulnerar no només  en  l’àmbit  judicial,  sinó  també  en  l’administratiu,  quan  s’impedeix  al
particular  l’accés a la  justícia com a conseqüència de l’actuació de l’Administració.  I  es
conclou: “En el caso que nos ocupa, siendo que las liquidaciones presentadas son  firmes,
no  se  puede  acudir  a  la  vía  judicial  a  menos  que  se  agote  la  vía administrativa
previa.” 
 
La  Comissió  no  comparteix  aquesta  argumentació.  Cal  advertir,  d’entrada,  que  no  és
possible  un  trasllat   automàtic,   sinó   amb  les  matisacions  necessàries,   del   dret
fonamental  de  l’article  24  de  la  Constitució  a  l’àmbit  administratiu,  en  concret,  als
procediments  administratius  sancionadors:  “D’acord  amb  la  doctrina  del  Tribunal
Constitucional, la indefensió amb afectació juridicoconstitucional únicament concorre quan
s’impedeix a l’interessat  d’una manera no justificada la  protecció jurisdiccional  dels seus
drets i interessos legítims o quan la vulneració dels seus drets  procedimentals  comporta  la
privació  del  dret  a  la  defensa  (STC  18/1981, 31/1984, 48/1984, 48/1986, 155/1988 i
58/1989,  entre  d’altres)  en  la  seva  vessant  jurisdiccional,  de  manera  que  la  indefensió
material amb aquesta transcendència juridicoconstitucional produïda en seu de procediment
administratiu  pot  veure’s  resolta  fins  i  tot  en  seu  d’exercici  d’accions  jurisdiccionals  per
l’accés  a  l’expedient  i  l’exercici  de  les  accions  jurisdiccionals  procedents  per  part  dels
interessats (actors o demandants en el procediment jurisdiccional). Així, únicament s’admet
que concorre indefensió material amb rellevància juridicoconstitucional (i, per tant, un supòsit
de nul·litat de ple dret de la lletra a de l’article 62.1 de l’LRJPAC en relació amb l’article 24
CE) en els procediments sancionadors que, a més, cal tenir en consideració  que  participen
dels  principis  propis  tant  del  dret  penal  com  de  les garanties del procés penal”
(Dictamen 96/2020).

En  qualsevol  cas,  en  el  supòsit  que  s’examina,  no  s’acredita  l’existència  d’una  situació
d’indefensió.   En   aquest   sentit,   no   consta   acreditada   l’existència  d’infraccions
procedimentals substancials, com ara relatives a les notificacions practicades  o  la  correcta
indicació  del  recurs  que  es  podia  interposar  contra  les liquidacions tributàries. La
interessada  va  tenir  la   possibilitat   d’interposar  els  recursos   pertinents,   en   via
administrativa  i  en  via  judicial;  acció  que  no  va  ser exercitada i que va ser determinant
per a la fermesa de l’acte (dictàmens 102/2007, 163/2020 i  164/2020; i en aquest  mateix
sentit també el Dictamen 100/2020 del Consell Consultiu del Principat d’Astúries).» 
 
Aquestes  consideracions  cal  fer-les  extensives  també  al  supòsit  sobre  el  qual  es
dictamina,  en  el  qual  no  s’ha  objectivat  cap  situació  d’indefensió,  que  tampoc  ha  estat
al·legada d’una manera explícita per l’instant. 

Cal  concloure,  per  tant,  que  no  existeix  la  causa  de  nul·litat  de  la  lletra  a)  de l’article
217.1 de l’LGT amb fonament en la lesió del dret fonamental a la tutela judicial efectiva de
l’article 24 de la Constitució.

III) L’article 6.2 del Reial decret 520/2005, de 13 de maig, pel qual s’aprova el reglament
general de desenvolupament de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, general tributària, en
matèria de revisió en via administrativa disposa que la declaració de nul·litat requerirà el
dictamen favorable de la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat de Catalunya.
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L’article 110.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, disposa
que correspondrà al Ple de la Corporació la declaració de nul·litat de ple dret i la revisió dels
actes dictats en via de gestió tributària, en els casos i d’acord amb el procediment establert a
l’article 217 de la Llei general tributària.

Per tot això el sotasignant proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- DENEGAR la petició de declaració de nul·litat de ple dret instada en data 5 de maig
de 2022 pel senyor Ó.P.B.,  de la liquidació núm. 5252150, de quota 1.747,66 euros, de
l’Impost sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana (IIVTNU).

Segon.- NOTIFICAR la present resolució a la persona interessada i a la Comissió Jurídica
Assessora de la Generalitat de Catalunya.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=813.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=891.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:

Vots favorables: 22,  corresponent als membres del grup municipal PSC-CP (10),
En Comú Podem (2), Esquerra Republicana (4), Junts per Mataró
(3), Partit Popular de Mataró (2) i CUP Mataró (1).   

Vots en contra: Cap 
Abstencions: 3, corresponent als membres del grup municipal VOX. 

CIM DE PLANIFICACIÓ TERRITORIAL, CIUTAT PRÒSPERA I PROMOCIÓ ECONÒMICA
DIRECCIÓ D’URBANISME I PLANIFICACIÓ

Servei d’Urbanisme i Patrimoni

7 - APROVACIÓ  INICIAL  DE  LA  MODIFICACIÓ  PUNTUAL  DEL  PLA  GENERAL
D’ORDENACIÓ PER AJUST DE LES ALINEACIONS DEL SISTEMA VIARI A L’ENTORN
DE L’ ESCOLA GEM. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=947.0&endsAt=1297.0

La senyora Núria Moreno Romero, regidora delegada de Planificació Territorial (Urbanisme),
presenta la proposta següent:

“El 20 de juliol de 2022, La Fundació Privada Grup Escoles Mataró (el GEM) va presentar un
document tècnic, per sotmetre a consulta pública prèvia, sobre una Modificació Puntual del
Pla General  d’Ordenació que afecta  a la  parcel·la  que ocupa actualment  l’escola  GEM
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(Fundació  Privada  Grup  Escoles  Mataró)  i  que  està  parcialment  afectada  a  sistema de
vialitat. 

La proposta tenia com a objectiu desafectar del domini públic la part de parcel·la afectada
de sistema viari (clau C) pel planejament urbanístic amb la finalitat de poder consolidar en
tota la parcel·la  la qualificació urbanística de sistema d’equipaments comunitaris (clau E)
per atendre adequadament les necessitats actuals del centre educatiu. Aquesta proposta
de  MPG  es  tramita  simultàniament  amb  la  proposta  de  modificació  del  Pla  Especial
d’Equipaments Mataró Nord i de la fitxa núm. 54 reguladora d’aquest equipament educatiu. 

Per Decret 8715/2022, de 5 de setembre, la regidora delegada d’urbanisme i de promoció
de ciutat i comerç, va acordar substanciar una consulta pública per un termini de 20 dies
hàbils,  a través del  web municipal wwww.decidimmataro.cat  per  recaptar la  opinió dels
ciutadans  i  organitzacions  més  representatives  potencialment  afectades  per  la  futura
norma. L’expedient va ser publicitat a la referida web entre els dies 7 de setembre de 2022 i
5 d’octubre de 2022, sense que hi hagués cap aportació durant aquest període, d’acord
amb el certificat emès per la lletrada delegada del servei d’urbanisme el 7 d’octubre de
2022. 

La  Modificació  Puntual  del  Pla  General  d’ordenació  urbanística  per  a  l’ajust  de  les
alineacions  del  sistema  viari  a  l’entorn  de  l’escola  GEM,  redactat  pel  servei  tècnic
municipal,  recull  la proposta inicial  del GEM, introduint-hi  canvis per tal  de garantir una
adequada  projecció  dels  interessos  públics  concurrents.  Aquests  canvis  comporten,
principalment, una reconfiguració del xamfrà entre els carrers Riera de Cirera i Àvila, de
manera que aquest  nou xamfrà s’alineï  amb el carrer i  edificacions del  Passeig Carles
Padrós (continuació de la Riera de Cirera). En conseqüència,  es disminueix  l’extensió del
xamfrà, es modifica la qualificació de part de la superfície actualment afectada de vial per la
de sistema d’equipament comunitari educatiu i es modifica part del sòl d’equipaments per la
de  sistema  viari.  Així,  el  GEM  disposarà  de  major  superfície  de  sòl  qualificada
d’equipaments de la què disposa actualment per tal d’atendre les seves necessitats i la
nova ordenació del vial i el xamfrà serà més coherent amb el seu entorn i amb els objectius
establerts a la memòria de la MPG. 

La proposta del GEM i els canvis que s’han convingut a proposta dels tècnics municipals
s’han instrumentat mitjançant un esborrany de conveni urbanístic que es tramitarà com a
document annex a la MPG. 

Vist l’informe jurídic, resulten d’aplicació, entre d’altres, els articles 85, 96, 97.1 i 2, 101.3,
107.4 i concordants del  Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text
Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya; articles 23, 117 i 118 del  Decret 305/2006, de
18 de juliol,  pel  qual  s’aprova el  Reglament de la  Llei  d’Urbanisme de Catalunya i  els
articles 52.2 c) i 114.3 k) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el
Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya . 

Per tot això, PROPOSO a l’Excm. Ajuntament en PLE, l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla general d’ordenació urbanística
per a l’ajust de les alineacions del sistema viari a l’entorn de l’escola GEM, redactat pel
servei tècnic municipal, i el conveni urbanístic que forma part de la documentació que integra
aquesta figura de planejament. 
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SEGON.- Posar a informació pública pel termini d’un mes, prèvia publicació d’edictes en el
Butlletí Oficial de la Província, en un dels diaris de mes divulgació a Catalunya, al tauler
d’edictes  electrònic  i  a  l’espai  web  municipal,  la  Modificació  puntual  del  Pla  general
d’ordenació urbanística per a l’ajust de les alineacions del sistema viari a l’entorn de l’escola
GEM i el conveni urbanístic que forma part de la documentació que integra aquesta figura de
planejament.    

TERCER.- Declarar que no hi organismes afectats per raó de llurs competències sectorials,
que hagin d’emetre l’informe previst a l’article 85.5 del Text refós de la Llei d’urbanisme.

QUART.- Notificar els presents acords al GEM i al Servei Llicències d’Obres i Activitats.”

Conveni urbanístic per a la reconfiguració del xamfrà entre la riera de Cirera i  el
carrer  Àvila,  l’ajust  de  l’alineació  de  vialitat  i  regularització  de  límits  de  la  finca
d’equipaments situada al c/ Àvila núm. 9 de Mataró.

REUNITS

D’una part, la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de planificació territorial de
l’Ajuntament  de Mataró,  en virtut  amb el  decret  d’alcaldia  7056/2023,  d’11 de juliol,  de
modificació de delegació de competències a favors dels regidors delegats i en execució dels
acords plenaris adoptats en sessió  de data 5 d’octubre de 2023. 

Actua assistida en aquest acte pel Secretari  General de la corporació, sr.  Sergi Beltran
Ribas, que en dóna fe. 

D’una altra part,, el sr. Miquel Guillem Catà, president de la Fundació Grup Escoles Mataró,
en virtut de  l’acord de 6 de febrer de 2020, adoptat pel Patronat de la Fundació Privada
Grup Escoles Mataró. 

Els compareixents es reconeixen mútuament i recíprocament capacitat legal suficient per a
la signatura d’aquest conveni i 

EXPOSEN

I.-  Que la Fundació Privada Grup Escoles Mataró (en endavant,  GEM) és propietària de
diverses finques registrals  situades al sud/est  de la  illa  delimitada pels  carrers  Riera  de
Cirera, Àvila, Avinguda del Velòdrom i Ronda Frederic Mistral de Mataró, i que configuren
actualment l’equipament del centre d’ensenyament secundari GEM.

Aquestes finques s’identifiquen amb les següents registrals:

1) finca registral núm. 12736, inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Mataró, Volum
3241, Llibre 175, Foli 30, inscripció 2ª -CRU (codi registral únic) 08093000038960-;

2) finca registral núm. 11073, inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Mataró, Volum
3176, llibre 150, Foli Inscripció 1ª, -CRU (codi registral únic): 08093000015121;

3) finca registral núm. 12739, inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Mataró, Volum
3241, llibre 175, foli 39, inscripció 2a, -CRU (codi registral únic): 08093000038991-;
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4) finca registral núm. 12738, inscrita al Registre de la Propietat núm. 1 de Mataró, Volum
1550, llibre 94148, foli 226, inscripció 3a, -CRU (codi registral únic) 08093000038984-.

Totes aquestes finques registrals es corresponen amb una única parcel·la cadastral amb la
referència 3301602DG5030S0001JL, i amb adreça al c/ Àvila núm. 9 de Mataró.

II.- Que els instruments de planejament urbanístic municipal d’aplicació en aquesta parcel·la
són els següents:

. Pla General d’Ordenació Urbanística de Mataró (en endavant, el PGOUM), aprovat defini-
tivament en data 12 de desembre de 1996; publicat al DOGC en data 24 d’abril de 1997,
amb les seves posteriors modificacions;

.  Pla Especial d’Equipaments Mataró, Nord, aprovat definitivament en data 17/11/1999 i pu-
blicat al DOGC en data 7 de març de 2000.

III.-  Que, d’acord amb el planejament urbanístic vigent, aquesta parcel·la està qualificada
com a sistema d’equipaments comunitaris de caràcter educatiu (clau Eed) i presenta les
següents afectacions en relació amb els carrers Riera de Cirera i Àvila:

.  Una part de la parcel·la, de 146,20 m2 de superficie, situada al xamfrà dels carrers Riera
de Cirera i Àvila està afectada de sistema viari;

Extret del plànol I.2 de la MPG 114

.  El mur de separació de la parcel·la amb la Riera de Cirera no coincideix amb l’alineació del
vial indicada als plànols d’ordenació del planejament urbanístic municipal, fet que provoca
que en un tram de carrer existeixi una reculada de 41,23 m2 (cap a l’interior de la parcel·la)
entre el mur de separació i l’alineació del vial que està urbanitzada en continuïtat amb la res-
ta de vial.
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Extret del plànol O.4 de la MPG 114

A més, l’actual configuració tant de la parcel·la com del sistema vari, a l’alçada de la plaça de
la Solidaritat, comporta que en una part de la Riera de Cirera la vorera s’estrenyi, generant
un coll d’ampolla que dificulta la fluïdesa del pas dels vianants.

          

IV.-  Que d’acord  amb el  què disposa l’article  101.1  del  Decret  Legislatiu  1/2010,  de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, el 29 de juliol
de  2022,  el  GEM  va  presentar  dues  sol·licituds  per  a  iniciar  un  tràmit  de  participació
ciutadana per a una eventual modificació del planejament urbanístic vigent que afecta a la
parcel·la situada al c/ Àvila núm. 9 de Mataró, de la seva titularitat.

La primera de les sol·licituds, referent a una modificació puntual del PGOUM de Mataró amb
l’objectiu principal de modificar la qualificació urbanística d’una porció de terreny situada
dins de la  parcel·la.  Aquesta porció de terreny, situada al  xamfrà dels carrers Riera de
Cirera i Àvila que actualment està qualificada de sistema viari (clau C), amb la modificació
sol·licitada esdevindria sòl d’equipaments comunitaris de caràcter educatiu (clau Eed), en
consonància amb la resta de parcel·la.

La segona, referent a una Modificació Puntual del Pla Especial d’Equipaments de Mataró
amb  l’objectiu  principal  d’adequar  les  construccions  de  l’equipament  a  les  necessitats
actuals del centre educatiu.

El  present  conveni  es  refereix  a  la  modificació  puntual  del  PGOUM  de  Mataró  i  els
instruments de gestió pertinents per adequar la parcel·la a la nova configuració i als nous
paràmetres d’ordenació que estableixi el nou planejament, amb la voluntat de poder tramitar
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paral·lelament  la  Modificació  Puntual  del  Pla  Especial  d’Equipaments  Maataró  Nord,  ja
adequat a aquesta modificació de PGOUM.

V.- Que la finalitat d’aquesta modificació de planejament, a iniciativa del GEM, respon a la
voluntat del centre d’actualitzar i adaptar les instal·lacions per adequar-les al seu projecte
educatiu, consolidant com a sòl d’equipaments aquesta porció de parcel·la afectada de vial,
facilitant que la totalitat de la parcel·la pugui destinar-se a usos educatius i el GEM pugui
atendre adequadament les necessitats educatives del centre.

VI.- Que aquesta iniciativa va ser sotmesa al tràmit de consulta pública prèvia, d’acord amb
l’article 133 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de Procediment Administratiu Comú de les
Administracions Públiques, sense que es presentessin suggeriments o aportacions durant
aquest termini.

VII.-  El 7 de març de 2023, el GEM va presentar un document tècnic per a la modificació
puntual del PGOUM per assolir els objectius establerts a l’expositiu IV. Aquest document va
ser  complementat  posteriorment  amb  la  presentació  del  projecte  educatiu  del  centre,
justificatiu dels objectius i de les necessitats de creixement esgrimides pels representants
del GEM, i per el què es fa necessària també la tramitació conjuntament de la Modificació
Puntual del Pla Especial d’Equipaments Mataró Nord també presentada. 

VIII.- Que els serveis tècnics municipals han analitzat la figura de planejament presentada i
han valorat  que existeixen circumstàncies concurrents  d’interès  públic  per  procedir  a la
modificació de planejament. En aquest sentit, i d’acord amb el què disposa l’article 101.3 del
TRLUC,  l’Ajuntament  de  Mataró  assumeix  la  iniciativa  pública  per  formular  aquesta
modificació de planejament, introduint un canvi respecte la proposta inicialment presentada
pel GEM, que comporta una reconfiguració del xamfrà entre la Riera de Cirera i el c/ Àvila.

Les  circumstàncies  d’interès  públic  en  l’assumpció  de  la  iniciativa  de  modificació  del
planejament són les següents:

1a.- Que la configuració del sistema viari que va establir el PGOUM al xamfrà entre els
carrers  Riera  de  Cirera  i  Àvila  prioritzava  les  necessitats  del  trànsit  rodat  del  c/  Àvila,
facilitant la visibilitat  dels conductors en la connexió d’aquest  carrer  amb la plaça de la
Solidaritat.  Actualment,  el  c/  Àvila,  per on té accés l’escola, es configura com un carrer
secundari de la xarxa viària i  es prioritzen les necessitats dels vianants i  la mobilitat de
vianants.  Per  aquests  motius,  es  considera  convenient  establir  una  nova  configuració
d’aquest xamfrà, reduint-ne l’extensió i adaptant-lo a la línia visual i a l’alineació del carrer i
edificacions del Passeig Carles Padrós. D’aquesta manera s’assoleix un doble objectiu: es
pacifica el c/ Àvila en benefici dels vianants i es garanteix una continuïtat en l’amplada de
vial dels carrers Riera de Cirera i Passeig Carles Padrós.

2a.- Que aquesta reconfiguració del xamfrà també reduirà considerablement la disfunció
que genera el coll d’ampolla a la Riera de Cirera, millorant el pas de vianants i garantint en
tot cas una adequada mobilitat en aquest àmbit.

En base a aquests antecedents, les parts convenen a subscriure els següents
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PACTES

PRIMER.- Objecte.

L’objecte del present conveni és facilitar la consecució dels objectius establerts a la part
expositiva, mitjançant la tramitació dels instruments de planejament i gestió urbanístiques
adients per assolir lles següents finalitats:

1r.- Reconfigurar el xamfrà dels carrers Riera de Cirera i Àvila per facilitar la mobilitat de les
persones, ordenant una nova alineació del vial a la Riera de Cirera;

2n.- Desafectar una porció de 84,59 m2 (superfície que podrà ajustar-se amb motiu d’un
aixecament topogràfic) de la parcel·la, afectada pel PGOUM de sistema viari (clau C),
al xamfrà dels carrers Riera de Cirera i Àvila, qualificant-la de sistema d’equipaments
comunitaris de caràcter educatiu (clau Eed);

3r.- Desafectar una porció de 27,87 m2 (superfície que podrà ajustar-se amb motiu d’un
aixecament topogràfic), qualificada pel PGOUM de sistema d’equipaments comunitaris
de  caràcter  educatiu  (clau  Eed),  al  xamfrà  dels  carrers  Riera  de  Cirera  i  Àvila,
qualificant-la de sistema viari (clau C);

4t.- Reajustar la configuració i els límits de la parcel·la del GEM i del sistema viari.

S’acompanyen com a document núm. 1 plànol indicatiu de les porcions de terreny que són
objecte de modificació en la seva qualificació urbanística i document núm. 2 plànol indicatiu
de la configuració del nou xamfrà. 

SEGON.- Compromisos de l’Ajuntament de Mataró i el GEM.

1.- L’ajuntament de Mataró es compromet a tramitar, fins a la seva aprovació provisional,
una Modificació Puntual del Pla d’Ordenació Urbanística municipal amb l’objectiu principal
de reconfigurar el xamfrà a la confluència dels carrers Riera de Cirera i Àvila i reajustar
l’alineació del sistema viari (clau C) a la Riera de Cirera, d’acord amb el què disposa el
pacte primer. En cas de no prosperar, el conveni quedarà extingit i sense efectes.

2.-  L’ajuntament  de  Mataró  es  compromet  a  tramitar  un  projecte  de  reparcel·lació  de
regularització de finques d’acord amb el què disposa l’article 166 del Decret 305/2006, de
18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, per tal de
regularitzar  la  configuració de la  parcel·la  del  GEM i  el  sistema viari  i  ajustar-les a  les
exigències del nou planejament.

Amb la regularització de finques, la parcel·la del GEM integrarà els 41,23 m2 de sobrant de
vial  descrit  a  l’apartat  2n  de  l’expositiu  III  i  disposarà  de  84,59  m2 addicionals  de  sòl
qualificat  de  sistema  d’equipaments  comunitari,  ja  existents  a  la  parcel·la,  per  la
desafectació de vial;  i  la  Riera  de Cirera  integrarà la  porció de 85,40 m2 de sòl  de la
parcel·la del GEM que quedi qualificada de vial.

Aquesta regularització serà gratuïta i no comportarà compensacions ni indemnitzacions a
favor de cap de les parts signatàries.
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3.- El GEM assumirà el cost corresponent a l’enderroc del/s tram/s de la tanca i/o mur de
separació  que  sigui  necessari  enderrocar  per  ajustar-se  a  les  determinacions  del  nou
planejament i el cost corresponent a la construcció del/s nou/s tram/s de la tanca o mur de
separació entre els límits de la nova parcel·la i el vial; 

4.-  L’ajuntament  de  Mataró  assumirà  el  cost  corresponent  a  la  urbanització  de  la/les
porció/ons de terreny que quedarà/n qualificada/des de vial, així com l’eventual trasllat dels
armaris de telecomunicacions existents adjacents a la part externa del mur;

5.-  La  materialització  de  les  cessions  mútues  derivades  de  la  reparcel·lació  per
regularització  de  finques  i  la  obligació d’enderroc  i  reconstrucció  dels  trams  de  tanca
necessaris per ajustar els límits de la parcel·la al nou planejament, es formalitzaran dins del
procediment administratiu de concessió de la llicència d’obres corresponent.

6.- L’ajuntament de Mataró es compromet a tramitar en paral·lel a aquesta modificació del
Pla  d’Ordenació  Urbanística  municipal,  la  Modificació  Puntual  del  Pla  Especial
d’Equipaments Mataró Nord igualment presentada, i ajustada a aquesta nova configuració
del xamfrà perquè la seva aprovació pugui ser conjunta. 

TERCER.- Vigència

La  vigència  i  eficàcia  d’aquest  conveni  queda  supeditada  a  l’aprovació  definitiva  de  la
Modificació Puntual del Pla d’Ordenació Urbanística municipal del què forma part integrant.
Aquest conveni restarà vigent fins a la completa execució dels pactes que s’hi contenen.

QUART.- Modificació

Qualsevol  modificació  dels  pactes  d’aquest  conveni  requerirà  de  l’acord  de  les  parts
signatàries i serà objecte de tramitació i aprovació pel mateix òrgan que aprovi el conveni,
exceptuant la rectificació d’errors materials o aritmètics o ajustos de superfícies que seran
aprovats per decret d’alcaldia o del/ la regidor/a delegat/da competent en la matèria, donant-
ne compte a la CIM de planificació territorial, ciutat pròspera i promoció econòmica. 

CINQUÈ.- Publicitat

D’acord amb l’article 104.3 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el
Text Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya i l’article 26 del Decret 305/2006, de 18 de
juliol,  pel  qual  s’aprova  el  Reglament  de  la  Llei  d’Urbanisme  de  Catalunya,  el  present
conveni es subjecta a les següents obligacions de publicitat:

1r.-  Aquest  conveni  es  refereix  a  la  Modificació  Puntual  del  Pla  General  d’Ordenació
Urbanística que es tramitarà per donar compliment als objectius establerts al pacte primer i
formarà part de la documentació que integra aquesta figura de planejament;

2n.- El conveni es sotmetrà a informació pública pel termini d’un mes;

3r.-  L’acord  d’aprovació  del  conveni  serà  publicat  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  de
Barcelona dins del mes següent a la seva aprovació;
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4t.- Es garantirà la consulta pública presencial i telemàtica i es facilitaran còpies a qui les
sol·liciti, d’acord amb la normativa vigent;

5è.- Es trametrà còpia del conveni al Departament de Territori en el termini d’un mes des de
la seva aprovació, perquè sigui inserit en la secció de convenis urbanístics de l'instrument
de divulgació telemàtica del planejament urbanístic de l'Administració de la Generalitat.
  
SISÈ.- Marc normatiu
 
L’aprovació,  formalització  i  execució  d’aquest  conveni  es  subjecta  a  la  normativa
urbanística, a la normativa aplicable en matèria de procediment administratiu comú de les
administracions públiques i a la normativa de règim jurídic del sector públic.
 
I, en prova de conformitat, les parts indicades signen electrònicament aquest Conveni, a un
sol efecte, a la ciutat de Mataró, i, es considera com a data de la seva subscripció la de la
darrera signatura.
 
INTERVENCIONS:

Intervenció de la Sra.  Núria Moreno Romero, regidora delegada  de Planificació Territorial
(Urbanisme): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=974.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=1148.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=1243.0

VOTACIÓ: 

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:
Vots favorables: Unanimitat (25).

CIM DE CIUTAT INCLUSIVA I SALUDABLE
Àrea Serveis a la Ciutadania

8  -  DONAR  COMPTE  DE  L’ACORD  DE  JUNTA  DE  GOVERN  LOCAL  DE  4/9/2023,
RELATIVA A L’APROVACIÓ DE LA PART D’ACCESSIBILITAT COMUNICATIVA QUE
FORMARÀ PART DEL PLA D’ACCESSIBILITAT UNIVERSAL DE MATARÓ. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=1297.0&endsAt=1479.0

La  senyora  Laura  Seijó  Elvira,  regidora  delegada  de  Ciutat  inclusiva  i  Saludable,  dóna
compte del següent:

 “Antecedents

1. El Pla de mandat 2019-2023 recollia com a acció estratègica 60 “Elaborar el Pla Integral
d’Accessibilitat de Mataró”. L’anterior Pla, el II, va ser aprovat pel Ple de l’Ajuntament en data
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8 de gener de 2009 i elaborat per mitjà d’un conveni per al suport tècnic amb la Diputació de
Barcelona signat l’octubre de 2005.

2. Per a l’elaboració del nou Pla, l’Ajuntament de Mataró va sol·licitar un nou suport tècnic a
la  Diputació  de  Barcelona  en  data  29  d’abril  de  2022  per  a  l’elaboració  del  III  Pla
d’Accessibilitat que li va ser atorgat en data 18 de juliol de 2022.

3.  En  data  18  de  gener  de  2023  es  crea  un  grup  motor  per  a  l’elaboració  del  Pla
d’Accessibilitat amb les funcions de treballar totes les línies, accions i indicadors que han de
configurar el Pla, de forma coordinada entre els serveis municipals i el suport tècnic de la
Diputació de Barcelona. I, establir la Taula d’Accessibilitat, com a òrgan participatiu per a
l’elaboració del Pla.

4. El suport tècnic de la Diputació de Barcelona es concretarà en l’accessibilitat al transport i,
a l’espai públic.  No ofereixen el  suport  en els aspectes d’accessibilitat  comunicativa. Per
aquest motiu, i comptant amb entitats expertes en aquest àmbit es decideix iniciar la part
comunicativa  del  Pla  en  el  si  de  la  Taula  d’Accessibilitat  i  amb  els  serveis  municipals
implicats.

5. Es realitzen dues reunions de posada en comú i debat sobre mesures comunicatives en
els  àmbits:  d’atenció  ciutadana,  promoció  de  ciutat,  cultura,  esports,  ensenyament,
comunicació, consum, mobilitat, llicències d’obres, residus i neteja viària, i benestar social.
Aquestes sessions tenen lloc el 2 i el 16 de juny de 2023 i d’elles en resulta una proposta de
pla d’Accessibilitat Comunicativa que ha de formar part del III Pla d’Accessibilitat Universal
de Mataró.

6. Per a la resta de vessants del Pla d’Accessibilitat ja s’han iniciat  els treballs amb l’equip
de la Diputació i els tècnics municipals i el darrer trimestre d’enguany es podrà compartir la
preparació i el calendari amb les entitats que formen la taula d’Accessibilitat.

Fonaments de Dret

1.- Reial decret legislatiu 1/2013, del 29 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la
Llei general de drets de les persones amb discapacitat i de la seva inclusió social.

2.- Llei 13/2014, del 30 d'octubre, d'accessibilitat.

3.-  L'article  52  del  Reglament  Orgànic  Municipal  defineix  el  plans  d’actuació  com  la
formulació  d’un  conjunt  d’actuacions  sobre  un  àmbit  concret,  funcional  o  temàtic.
Contindran  la  informació  necessària  amb  relació  a  les  accions  previstes,  calendaris,
recursos materials i humans implicats i finançament. També especificaran els objectius, els
resultats esperats i els mecanismes d’avaluació.

Dels plans d’actuació se’n donarà compte al Ple, on es podran debatre els vots particulars
que s’hagin formulat a la Comissió Informativa. Els Regidors i regidores delegats donaran
compte a les Comissions Informatives dels resultats i  avaluació de l'acompliment de les
línies d'actuació dels Plans d'Actuació del seu departament amb periodicitat trimestral.

Per tot el que s’ha exposat,  proposo a la Junta de Govern Local, l’adopció dels següents
acords:
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Primer.- Aprovar  la  part  d’Accessibilitat  Comunicativa  que  formarà  part  del  Pla
d’Accessibilitat Universal de Mataró.

Segon.-  Iniciar,  executar   per  part  dels  diferents serveis  implicats  les accions que en
formen  part,  i  avaluar-ne  anualment  el  compliment  per  part  del  Grup  Motor  del  Pla
conjuntament amb la Taula d’Accessibilitat.

Tercer.-  Donar compte d’aquest acord al Ple Municipal de l’Ajuntament.”

INTERVENCIONS:

Intervenció de la Sra. Laura Seijó Elvira, regidora delegada de Ciutat inclusiva i Saludable:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=1318.0

Els membres del Ple es donaren per assabentats.

IMPULS I CONTROL DEL GOVERN

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ

9 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT
POPULAR  DE  MATARÓ  PER  A  LA  REESTRUCTURACIÓ  DEL  CARRIL  BICI  I  LA
ELIMINACIÓ DELS TRAMS CONFLICTIUS. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=1479.0&endsAt=2813.0

El senyor Cristian Escribano Ramírez,  portaveu del  grup municipal  del Partit  Popular  de
Mataró, presenta la proposta de resolució següent:

“La implementació de carrils bici a la nostra ciutat ha estat una iniciativa ben intencionada
per a promoure la mobilitat sostenible, no obstant això, des de la seva implementació s'han
suscitat infinitat de queixes per part de veïns i transportistes públics i privats a causa del
caos en la mobilitat, la circulació i la falta d'espais per a aparcar. 

Els principals problemes que hem observat són els següents: 

Congestió  del  Trànsit:  La  presència  de  carrils  bici  en  rutes  importants  ha provocat  una
congestió  significativa  del  trànsit,  derivant  en  retards  significatius  en  els  desplaçaments
diaris. 

Augment de la contaminació: a causa de la prolongació del temps en els desplaçaments,
emetent  encara  més  pol·lució  als  carrers  de  la  nostra  ciutat;  disminuint  en  una  major
proporció la qualitat de vida per als nostres veïns. 

Perduda d'Espais  d'Aparcament:  la  dificultat  dels  veïns per  a poder trobar un lloc per a
aparcar  a causa de la  conversió  de carrers i  avingudes en carrils  bici  conseqüència de
l'eliminació de valuosos espais d'estacionament. 
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Impacte en el Transport Públic: el sistema de transport públic també s'ha vist afectat per la
implementació del carril bici, la qual cosa ha portat a demores i una menor eficiència en els
serveis. 

Seguretat Viària: la interacció entre ciclistes i vehicles de motor en unes certes àrees ha
generat situacions de risc i conflictes en la seguretat viària. 

Aquesta proposta té com a objectiu millorar la mobilitat:  Restablir  un flux de trànsit  més
eficient i reduir els temps de viatge per a tots els ciutadans, tant conductors com ciclistes.
Reduir la congestió, en eliminar trams de carril bici problemàtics. Augmentar la disponibilitat
d'espais d'estacionament tant per a residents com per a visitants, mitigant la pressió sobre
l'estacionament en la via pública. Revisar i millorar la seguretat viària en àrees on els carrils
bici han generat situacions perilloses per als usuaris i els conductors. 

Reconeixent  la  necessitat  d'abordar  aquests  problemes,  proposem una  reestructuració  i
eliminació  selectiva  de trams de carril  bici  per  a  millorar  la  situació  actual  i  garantir  un
equilibri entre la mobilitat sostenible i les necessitats de tots els ciutadans. 

Aquesta  reestructuració  i  eliminació  selectiva  de  trams  de  carril  bici  busca  resoldre  els
problemes de mobilitat, congestió i estacionament que han afectat els nostres ciutadans i
transportistes. 

Es tracta d'una proposta pensada per a tots els veïns que es veuen obligats per treball i/o els
que decideixen usar el seu vehicle particular per a moure's per la ciutat, sent un dels motius
pels quals l'Ajuntament té el deure de proporcionar una solució i garantir una mobilitat amb
garanties, eficient i segura. 

És  fonamental  trobar  un  equilibri  que  permeti  promoure  la  mobilitat  sostenible  sense
perjudicar altres maneres de transport i a la qualitat de vida dels ciutadans. 

És pels motius exposats que sotmetem a la consideració dels Grups els següents acords,
per a ser debatuts i si escau aprovats pel Ple Municipal: 

1.  Realitzar  una avaluació  exhaustiva dels  trams de carril  bici  existents per  a  identificar
aquells que han generat més problemes de mobilitat i estacionament. Aquests trams hauran
de ser  considerats  per a la  seva eliminació  o reemplaçament per  alternatives realistes i
viables. 

2.  Reubicació  Estratègica  de  trams  de  carril  bici  problemàtics  en  rutes  menys
congestionades  o  àrees  on  no  afectin  significativament  la  circulació  vehicular.  Això  pot
incloure l'eliminació de carrils bici en avingudes principals i  la seva reubicació en carrers
secundaris. 

3. Millores en la Seguretat Viària en les àrees on es mantinguin carrils bici, implementant
mesures per  a garantir  la  seguretat  de ciclistes  i  conductors,  com a senyalització  clara,
semàfors i àrees d'encreuament segures. 

4. Augmentar l'oferta d'aparcaments públics i  gratuïts, que tan afectats s'han vist  des de
l'aparició del carril bici. “
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INTERVENCIONS:

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=1497.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=1754.0

Intervenció del Sr. Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=1847.0

Intervenció del Sr. Érik Iniesta Aragón, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=2164.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=2276.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=2464.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=2595.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=2724.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, s’obté el següent resultat:

Vots favorables (9): dels grups municipals Partit Popular de Mataró (2), VOX (4) i Junts
per Mataró (3).

Vots en contra (13): dels grups municipals PSC-CP (10),  En Comú Podem (2) i  CUP
Mataró (1).  

Abstencions (4): del grup municipal Esquerra Republicana.   

D’acord amb l’anterior, NO S’APROVA la proposta de resolució transcrita.

10 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP
MATARÓ  PER  REVITALITZAR  ELS  EIXOS  COMERCIALS  DE  TOTA  LA  CIUTAT  I
IMPULSAR-LOS A TRAVÉS DEL COMERÇ COOPERATIU DE PROXIMITAT. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=2813.0&endsAt=4306.0

El senyor Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró, presenta la
proposta de resolució següent:
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“Mataró és una ciutat amb un gran llegat històric del cooperativisme i de l’impuls d’un model
comercial més just, sostenible i social. El vincle de la ciutat amb Joan Peiró, la història de la
Cooperativa del Vidre o de la Unió de Cooperadors en són testimonis: Mataró és una ciutat
cooperativa.

Prova  d’això  n’és  també  l’actual  Ateneu  Cooperatiu,  una  eina  imprescindible  de  què  ja
disposem i que pot ser el motor d’un canvi a gran escala per revitalitzar l’emprenedoria dels
mataronins i les mataronines. Avui, a l’Ateneu s’ofereix assessorament i acompanyament en
la creació de noves cooperatives, a més de disposar d’un petit viver per a les empreses de
nova creació que s’ubica al mateix edifici històric de la Unió de Cooperadors. Un model que
amb els  anys  s’ha demostrat  eficaç  tot  i  les  seves reduïdes dimensions i  el  seu  limitat
pressupost.

Tot  i  així,  són  moltes  les  iniciatives  cooperativistes  que  neixen  a  la  nostra  ciutat  i  que
necessiten un espai on desenvolupar-se, però que desgraciadament queden fora d’aquest
viver i  són lluny de poder adquirir  un local propi on créixer. Tots som coneixedors de la
dificultat  que  pot  suposar  llogar  un  espai  comercial,  malgrat  tenir  els  barris,
contradictòriament, plens de locals buits o abandonats. I és precisament pel seu èxit que cal
ampliar  aquest  servei  i,  igual  d’important,  descentralitzar-lo.  No podem permetre que els
grans grups empresarials siguin l’únic negoci que prosperi als nostres barris, amb un model
molt allunyat del comerç sostenible, social i de proximitat que empoderi a la ciutadania a
participar en comptes de relegar-la com a simple espectadora de l’economia local.

Volem uns eixos  comercials  que ofereixin  feines  diversificades i  de  qualitat,  millorant  la
situació laboral de la població, la circulació interna de les persones a la ciutat i oferint també
més seguretat en tots els àmbits amb uns barris desenvolupats comercialment i uns carrers
més transitats.

A més a més, tenim l’oportunitat de lligar definitivament la mobilitat sostenible amb l’enorme
potencial del nostre comerç local, facilitant-ne l’accés mitjançant la revisió i l’ampliació dels
carrils bici de la ciutat. Contribuint directament a desfer les fronteres entre el nucli històric i
els barris de Mataró.

Però, per fer realitat aquest canvi i recuperar els malmesos eixos comercials de la ciutat,
primer  de tot  cal  generar les condicions des de l’Ajuntament  perquè aquest  altre model
econòmic prosperi.

Per tot això, des de la CUP Mataró proposem els següents acords:

1. L’Ajuntament elaborarà un llistat de locals comercials buits a tota la ciutat i  dels seus
propietaris, consultant el seu preu de compra i de lloguer.

2.  L’Ajuntament  crearà  un programa d’ajudes a la  rehabilitació  dels  locals,  a  canvi  d’un
lloguer social reduït dels mateixos cap a empreses cooperatives avalades i acompanyades
per l’Ateneu Cooperatiu del Maresme.

3. L’Ajuntament estudiarà exercir el dret de tempteig i retracte en la compra d’aquests locals.
Creant una borsa d’espais comercials de titularitat municipal i  posant-los a disposició del
viver de cooperatives en règim de lloguer social o de cessió d’ús temporal.
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4.  L’ajuntament  penalitzarà  en  les  ordenances  els  grans  propietaris  de  diversos  locals
comercials que els tinguin buits i sense opció de lloguer o compra, fomentant la seva sortida
al mercat.

5. En col·laboració amb l’Ateneu Cooperatiu es vetllarà per distribuir de manera equitativa les
noves empreses per tots els barris de la ciutat.

6. La incubadora del TecnoCampus podrà sol·licitar ubicar alguna de les seves empreses als
locals inclosos en aquest nou programa, a condició que aquesta es constitueixi en forma de
cooperativa i compleixi la resta de criteris que es demanen a les cooperatives aixoplugades a
l’Ateneu Cooperatiu del Maresme.

7. Les paradetes buides dels actuals mercats municipals podran entrar dins d’aquesta borsa
d’espais i es buscarà un negoci compatible amb aquell espai comercial.

8. El carril bici s’ampliarà fins a tots els eixos comercials de la ciutat, on s’implantaran nous
aparcaments de bicicletes i de patinets elèctrics per fomentar-ne l’accés sostenible.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=2833.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=3075.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=3103.0

Intervenció de la Sra. Mónica Lora Cisquer, portaveu del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=3285.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=3555.0

Intervenció del Sr. Sergio Morales Díaz, regidor delegat de Ciutat pròspera, Generació de
riquesa i Treball digne: Promoció Econòmica:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=3819.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4124.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4253.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, s’obté el següent resultat:

Vots favorables (5) : dels grups municipals CUP Mataró (1) i Esquerra Republicana (4).
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Vots en contra (21): dels grups municipals PSC-CP (10),  En Comú Podem (2),  Junts
per Mataró (3), dels grups municipals VOX (4) i Partit Popular de
Mataró (2). 

Abstencions: Cap.   

D’acord amb l’anterior, NO S’APROVA la proposta de resolució transcrita.

11 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE VOX
PER A LA REDUCCIÓ DELS ESTACIONAMENTS EN ZONA BLAVA. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4306.0&endsAt=4816.0

El senyor Érik Iniesta Aragón, regidor del grup municipal de VOX, presenta la proposta de
resolució següent:

“Las  administraciones  públicas,  con  la  finalidad  de  tener  una  ciudad  amable,  han  de
garantizar que la circulación en la ciudad sea fluida, y que el comercio y los servicios básicos
sean accesibles para todos.

La  ciudad  de  Mataró  está  sufriendo  una  carencia  de  estacionamiento  para  vehículos,
especialmente en la zona del centro.

El actual sistema de pago de zona azul atenta contra la clase trabajadora, y supone un gasto
extra a los ciudadanos de Mataró y también de fuera de la ciudad que tienen que pagar
siempre por aparcar el vehículo en una zona azul o en un aparcamiento subterráneo.

La zona azul tiene excepcionalmente una tarifa de cero euros sólo para aquellos vehículos
clasificados  como de 'cero  emisiones',  tal  como se  recoge en  las  vigentes  Ordenanzas
Fiscales y de Precios Públicos de Mataró. Provocando así discriminación a los conductores
que no pueden permitirse adquirir un vehículo eléctrico.

Los controles de estacionamiento en superficie deben servir para fomentar la rotación y la
movilidad de los vehículos, y también potenciar que las personas se acerquen a nuestros
ejes comerciales.

La empresa Municipal PUMSA gestiona y controla actualmente el funcionamiento de cerca
de 1.000 plazas de estacionamiento limitado repartidas por toda la ciudad y distribuidas en
cuatro zonas diferentes. La tarifa azul es la que más predomina en la ciudad.

Es por ello que desde VOX consideramos que desde el área de movilidad de PUMSA, que
es el  servicio que trabaja para mejorar la movilidad urbana de la ciudad y en facilitar la
función de espacio público que tienen las calles de Mataró, se elabore un estudio para hacer
posible la viabilidad progresiva de reconvertir los estacionamientos de zona azul en otro tipo
de  zonas  pero  que  sean  gratuitas,  y  seguir  favoreciendo  así  la  rotación pero  sin  coste
económico para el usuario.

Es por eso,  que el  Grupo Municipal  de VOX en el  Ayuntamiento de Mataró propone la
adopción de los siguientes acuerdos:
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1. El área de movilidad de PUMSA elaborará un estudio para hacer viable la progresiva
reconversión de los estacionamientos de zona azul en zonas de estacionamiento gratuitas
como podrían ser zonas naranjas, y así favorecer la rotación y maximizar el uso de cada
plaza de aparcamiento sin que ello suponga un coste para las personas usuarias.

2. El Ayuntamiento de Mataró pondrá en marcha los recursos y medios necesarios para
llevar a cabo dicha transformación.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Érik Iniesta Aragón, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4316.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4440.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4513.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4643.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4670.0

Intervenció del Sr. Érik Iniesta Aragón, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4708.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4767.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, s’obté el següent resultat:

Vots favorables (6): corresponent als membres dels grups municipals VOX (4) i Partit
Popular de Mataró (2). 

Vots en contra (20): corresponent als membres dels grups municipals PSC-CP (10), En
Comú Podem (2), Esquerra Republicana (4), Junts per Mataró (3) i
CUP Mataró (1).  

Abstencions: Cap    

D’acord amb l’anterior, NO S’APROVA la proposta de resolució transcrita.

12  -  PROPOSTA DE RESOLUCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE JUNTS
PER  MATARÓ  PER  A  LA  CREACIÓ  D´UNA  XARXA  D´ESTABLIMENTS
COL.LABORADORS EN RECICLATGE DE ROBA.  

Intervenció del Sr. Alcalde:
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https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4816.0&endsAt=5670.0

La  senyora  Monica  Masramon  Leiva,  regidora  del  grup  municipal  de  Junts  per  Mataró,
presenta la proposta de resolució següent:

¨Les principals implicacions de la “Ley 7/2022 de 8 d’abril, de residus y suelos contaminados
para una economia circular” són l’obligatorietat de les taxes de residus i la plena cobertura
de costos abans de 3 anys (2025), així com l’impuls de les taxes justes.

Pel que fa a la recollida de roba i complements, en el Pla d’Acció per a la Innovació de la
gestió  de  residus  a  Mataró  2023-24  que  s’està  treballant,  s’estudia  de  cara  al  segon
semestre de l’any 2024, fer una ampliació de la xarxa de contenidors de roba a la ciutat, que
passarà de 60 a 85. Alhora es vol potenciar la xarxa de comerços col·laboradors. 

L’ús en augment de fibres sintètiques, la base de la moda ràpida, propicia que portem posats
plàstics tractats amb milers de substàncies químiques perjudicials per a la salut i el medi
ambient. El problema de la contaminació per compostos químics s’agreuja encara més en el
cas de les fibres sintètiques perquè es fragmenten a trossos molt petits. S’estima que uns
0,5 milions de tones de microfibres, tant naturals com sintètiques, acaben a mars, oceans i
rius cada any.

En el cas d’aquelles procedents de teixits com el polièster es consideren microplàstics i són
capaços d’atreure i acumular les substàncies tòxiques presents al medi marí i de transportar-
les a llargues distàncies. Un cop al mar, els microplàstics es fragmenten en trossos més
petits, per l’acció de la llum solar i de l’onatge, i es van transformant en nanoplàstics, que
tenen encara més capacitat de penetrar a l’organisme i fins i tot a les cèl·lules.

Tant els uns com els altres són irrecuperables del medi ambient. Són ingerits per la fauna
marina, que els confonen amb el plàncton, i s’acumulen als seus teixits i òrgans al llarg de la
seva vida, cosa que els provoca toxicitat crònica.

Davant d’aquest panorama, cal començar a mentalitzar-nos que reciclant roba es redueix un
30% la generació de residus i un 15% el consum de residus fòssils i s’evitarien les aigües
residuals i la contaminació acústica i atmosfèrica.

Es calcula que la vida d’una peça de roba és de 3 anys, si aquesta mitjana l’allarguéssim 3
mesos reduiríem entre un 5 i  un 10% l’empremta de carbó i  d’aigua (es necessiten uns
11.000 litres d’aigua per produir 1Kg de cotó).

La compra de roba de segona mà és una bona opció, s’estima que un 70% de la població
mundial en fa servir.

En aquesta tasca, creiem que l’Ajuntament, com a administració més propera, hi ha de tenir
un paper fonamental, i no només pedagògica, sinó establint un marc real en el que es faci
palès que qui contamina paga més i qui recicla té avantatges.

Des de Junts per Mataró, creiem, que calen polítiques disruptives i sobretot cal que tots les
mataronines i mataronins ens sentim partícips i pensem que:

1. No cal omplir els nostres carrers en tot tipus de contenidors sense saber si realment el
tèxtil es reciclarà per una segona vida o es vendrà en botigues de dubtosa legalitat.
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2. El tèxtil el poden recollir els establiments de la ciutat

3.  Com a  recompensa  a  l’usuari  l’establiment  segons  la  seva  particularitat,  pot  fer  vals
descompte o el que li sembli més convenient 

4.  L’Ajuntament  a  els  establiment  que  recollir  tèxtil,  (per  pes  podria  ser)  rebre  una
compensació econòmica en el seu proper rebut de la taxa d’escombraries.

5. Que aconseguim, posar en valor el Comerç a peu de carrer donant un servei a la ciutat
social  i  econòmic,  alhora que incentivem el  reciclatge tèxtil  tant  necessari  per revertir  el
problema que tenim.

Per  tot això, aquest grup municipal proposa l’ adopció dels següent ACORD:

1.  Que en seu del Pla d’Acció per a la Innovació de la Gestió de Residus a Mataró 2023-
2024 s’estudiï la incorporació d’una xarxa d’establiments col·laboradors a la ciutat que es be-
neficiïn de la seva tasca de recollida mitjançant un programa de descompte sobre la venda
en funció del reciclatge aconseguit

2.  Aquest estudi i proposta, es presentarà en el termini de dos mesos des de l’aprovació de
la present, per tal que es pugui posar en marxa el més aviat possible.¨

INTERVENCIONS:

Intervenció de la Sra. Mònica Masramon Leiva, regidora del grup municipal de Junts per
Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=4831.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=5073.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=5118.0

Intervenció de la Sra. Judith Cortés Cortés, regidora del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=5184.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=5253.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Ecologia Urbana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=5454.0

Intervenció de la Sra. Mònica Masramon Leiva, regidora del grup municipal de Junts per
Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=5593.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=5628.0
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VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:

Vots favorables: 22,  corresponent als membres del grup municipal PSC-CP (10),
En Comú Podem (2), Esquerra Republicana (4), Junts per Mataró
(3), Partit Popular de Mataró (2) i CUP Mataró (1).

Vots en contra: Cap 
Abstencions: 4, corresponent als membres del grup municipal VOX.  

PRECS I PREGUNTES

13 - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE MATARÓ
PER A LA REVISIÓ I MILLORA DE LA GESTIÓ DEL MATARÓ BUS. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=5670.0&endsAt=6118.0

La senyora Maria Antonia Palomer Arges, regidora del grup municipal del Partit Popular de
Mataró, presenta el prec següent:

“Desde hace ya varios años el horario de verano de MataróBus no se corresponde con la
necesidad de movilidad en agosto de una ciudad como Mataró. Mataró ya no es una ciudad
que se vacíe en agosto, al contrario, viene más gente, con lo cual reducir el número de
autobuses genera un problema grave tanto a usuarios como a trabajadores. 

En los últimos años esto ha generado problemas y quejas de los usuarios de MataróBus, de
frecuencia de paso y de aglomeraciones en los autobuses, llegando incluso a que la gente
sabiendo que la frecuencia de paso del próximo autobús es muy alta, se intenta subir a toda
costa. 

La línea más problemática es la L1 que sale de la Estación dirección Cerdanyola, puesto que
con los autobuses que hay con este horario de verano la mayoría de expediciones que salen
de la Estación tienen que poner el letrero de “BUS COMPLETO”, lo que conlleva que se
tenga que dejar gente sin coger en las paradas sucesivas, ya que la mayoría de gente que
sube va hacia el barrio de Cerdanyola. 

A nuestro Grupo Municipal nos consta que lo que estamos exponiendo fue comunicado en
reiteradas  ocasiones  por  el  Comité  de  Empresa  al  Regidor  responsable  en  el  anterior
mandato, el Señor Juan Carlos Jerez, siendo su última respuesta un "lo asumimos". 

¿De verdad el Ayuntamiento de Mataró asume que los ciudadanos tengan que esperar más
de media hora un autobús para luego tener que viajar estrujado entre decenas de usuarios,
muchos con movilidad reducida?. 

La L1 tiene otro agravante, puesto que los tres autobuses que hay en agosto en esta línea
acaban su servicio en la Estación, con lo cual a las 21.30h ya no hay ningún autobús que
vaya dirección Cerdanyola y  la  parada de la  Estación se queda llena de gente  que no
entiende como a esa hora ya no hay servicio de autobuses. 
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Esto conlleva que la gente se encare con los conductores y éstos tienen que aguantar gritos,
amenazas, insultos y estrés. 

Entendemos que Mataró ha cambiado mucho en los últimos años y la movilidad es parte
esencial de ese cambio, por lo que el horario de verano actual debe revisarse y adaptarse a
las  necesidades  de  los  ciudadanos  ya  que  el  actual  está  desfasado  y  genera  muchos
problemas, tanto a usuarios como a conductores. 

Por  todo  lo  anteriormente  expuesto,  el  Grupo  Municipal  del  Partido  Popular  de  Mataró
propone las siguientes acciones al Gobierno Municipal: 

1. Estudiar el aumento de las frecuencias de todas las líneas de autobús. En especial las
circulares, la L1 y L2, puesto que son las más concurridas. 

2. Mejorar en las instalaciones de las cocheras, puesto que actualmente ni siquiera están
adaptadas con vestuarios separados por sexos. 

3. Proceder al estudio y creación de una Estación de autobuses en una zona estratégica de
la  ciudad,  para  centralizar  los  servicios,  tomando como ejemplo  las  existentes  en otras
ciudades cercanas y con excelentes resultados. 

4. Resolver en un nuevo contrato del MataróBus, temas urgentes como que en las cocheras
se están quedando pequeñas para la flota de buses. 

5. Realizar controles en zonas donde se producen estacionamientos particulares en zona de
parada de autobús, hechos que generan atascos, como es el caso de Plaza de las Teresas.”

INTERVENCIONS:

Intervenció de la Sra. Maria Antonia Palomer Arges, regidora del grup municipal del Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=5686.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=5924.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6051.0

14 - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP MATARÓ PER INICIAR
EL  CAMÍ  CAP  A  LA  REDUCCIÓ  DE  LA  JORNADA  LABORAL  A  LA  CIUTAT  I  LA
COMARCA.   

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6118.0&endsAt=6447.0

El senyor Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró, presenta el
prec següent:
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“Darrerament, hem vist com una de les reivindicacions històriques de la classe treballadora
pel  que fa a  la  jornada laboral  ha  anat  prenent  força en el  debat  públic  i  polític  fins a
començar a esdevenir una realitat a diferents països del nostre entorn.

Estem parlant de la reducció de la jornada laboral, dels cinc dies actuals fins als quatre dies
proposats, passant a tenir un descans de tres dies setmanals. Un model que cada cop més
estudis avalen arreu del món, i que ja ha tingut les seves primeres experiències positives a
Europa: com al Regne Unit, la República d’Irlanda o Portugal.

El model que es planteja deixa molt clar que el temps es redueix, concretament en un dia
laboral, però no el sou de les persones que hi treballen. En termes de productivitat, segons la
majoria d’estudis, no només es manté el nivell, sinó que augmenta. Això, en  part és gràcies
a  l’aplicació  de  les  noves  tecnologies  que  fa  temps  que  faciliten  determinades  feines  i
amplien el marge de beneficis de les empreses, però sense repercutir en molts casos en
unes millors condicions laborals. És hora de compensar-ho.

Cent quatre anys després de la Vaga de la Canadenca, on sota el paraigua sindical de la
CNT va aconseguir-se la jornada laboral de 8h a casa nostra, ja va essent hora d’aconseguir
una nova reducció més justa i d’acord amb el nostre temps històric. I des de les institucions
tenim el deure de fer-la realitat.

Per tot això, des de la CUP Mataró proposem les següents actuacions:

1.  Que  s’iniciï  un  estudi  sobre  les  afectacions  positives  i  les  dificultats  que  suposaria
implantar la jornada de 4 dies als diferents serveis públics de l’Ajuntament de Mataró, així
com a nova condició als serveis subcontractats.

2. Que aquest estudi identifiqui els departaments de l’Ajuntament i els serveis prestats on pot
implantar-se  més  fàcilment  aquesta  mesura,  incloent-hi  l’elaboració  d’un  Pla  Pilot  de  la
jornada de 4 dies per a aquests casos concrets.

3.  Que aquest  Pla Pilot  s’iniciï,  com a tard,  durant  la  segona meitat  de l’actual  mandat.
Generant  un informe a  finals  de mandat  que permeti  valorar-ne la  continuïtat  i  la  millor
manera d’ampliar aquest model.

4. Traslladar aquestes propostes al Consell Comarcal del Maresme per realitzar-les també a
escala comarcal.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6126.0

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6245.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6344.0
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Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6408.0

15 -  PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE
MATARÓ  SOBRE  ELS  PREOCUPANTS  FETS  RELACIONATS  AMB  L’OKUPACIÓ
IL·LEGAL, DELINQÜÈNCIA I UN SEGREST A LA URBANITZACIÓ DE LES SURERES. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6447.0&endsAt=7079.0

El senyor Cristian Escribano Ramírez,  portaveu del  grup municipal  del Partit  Popular  de
Mataró, presenta la pregunta següent:

“Tras la información proporcionada por los vecinos y los medios de comunicación local, que
detallan el secuestro de un hombre de edad avanzada ocurrido en la Urbanización de Les
Sureres,  que  habría  estado  retenido  en  una  casa  okupada,  vivienda  cuyos  ocupantes
conflictivos ya había generado problemas a los vecinos, que durante los últimos años han
denunciado  sistemáticamente  el  aumento  de  los  problemas  con  okupación  conflictiva,
llegando incluso a manifestarse. 

La Urbanización Les Sureres de Mataró enfrenta un serio problema de okupación ilegal en
propiedades vacías o embargadas. Los residentes han informado que estas okupaciones
son persistentes y han generado conflictos y tensiones en la urbanización. 

En la misma línea, este mes de septiembre se ha reportado un secuestro en la urbanización,
lo que ha aumentado significativamente la alarma y la preocupación entre los vecinos. Este
incidente pone de manifiesto la urgencia de abordar la seguridad en la zona. 

Los vecinos de Les Sureres de Mataró están profundamente preocupados por la inseguridad
y la falta de tranquilidad en su comunidad debido a la okupación ilegal y el incidente de
secuestro, por los conflictos y tensiones generados por los okupas que se ejercen en esas
viviendas  trafico  de  drogas  y  delincuencia  de  todo  tipo,  que  afectan  negativamente  la
convivencia  y  la  calidad de vida en la  urbanización y urgen a  la  necesidad de que las
autoridades locales tomen medidas inmediatas para garantizar su seguridad y bienestar. 

Este  texto  también  tiene  por  motivación,  solicitar  al  Ayuntamiento  de  Mataró  que  tome
acciones para  proteger  a  los  residentes  de Les Sureres  y  abordar  de forma urgente  el
incremento de la presencia policial en la Urbanización Les Sureres, con patrullas regulares y
una  mayor  vigilancia  y  proporcionar  apoyo  y  asistencia  a  las  víctimas  de  okupación,
incluyendo servicios de asesoramiento y recursos legales. 

Es por todo lo expuesto, que presentamos las siguientes preguntas para ser respondidas en
el Pleno Municipal: 

1. ¿Qué medidas específicas ha tomado el Ayuntamiento hasta la fecha para abordar los
problemas derivados de la okupación ilegal en Les Sureres, que se vienen denunciando
hace muchos meses? 
2.  ¿Qué  recursos  se  han  asignado  para  aumentar  la  seguridad  en  la  urbanización  y
proporcionar asistencia a las víctimas y la comunidad? 
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3.  ¿Qué  planes  futuros  tiene  el  Ayuntamiento  para  resolver  de  manera  efectiva  estos
problemas y garantizar la seguridad y la tranquilidad de los residentes? 
4. ¿No creen que los hechos sucedidos invalidan el relato del Gobierno Municipal, por los
que  según  ustedes  en  Mataró  hay  una  disminución  de  problemas  relacionados  con
okupación? 
5.  ¿No les  hace  esto  replantearse  su  voto  negativo  a  la  Propuesta  de  Resolución  que
presentó el  Partido Popular  en el  pasado Pleno,  para crear una Oficina Anti-Okupa que
pueda gestionar esta problemática de manera rápida y eficaz? “

INTERVENCIONS:

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6460.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6654.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=6908.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7036.0

16 - PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP MATARÓ SOBRE
LA  PARÀLISI  DEL  SERVEI  D´ATENCIÓ  DOMICILIÀRIA  (SAD)  PER  ESTAR
INFRAPRESSUPOSTAT. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7079.0&endsAt=7521.0

El senyor Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró, presenta la
pregunta següent:

“Recentment  hem  sabut  que,  a  causa  del  seu  infrafinançament,  el  Servei  d’Atenció
Domiciliària (SAD) que presta Benestar Social s’ha vist greument afectat en totes les seves
branques:  SAD  Social,  SAD  Sanitari  i  SAD  a  la  Dependència.  Problemàtica  que  és
extensible a la teleassistència, que pot arribar a demorar-se més d’un any.

Això, en una ciutat com Mataró, amb un elevat nombre de persones en risc que necessiten
aquests serveis, suposa un greuge cap a la ciutadania que veu en risc la seva qualitat de
vida digna.

Des de la CUP veiem necessari que el Govern de la ciutat corregeixi el seu error de càlcul
per donar una resposta immediata a tota la gent afectada.

Per tot això, des de la CUP Mataró realitzem les següents preguntes:

1. Segons quins criteris va pressupostar-se aquesta partida?
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2. S’està tenint en compte la situació de col·lapse actual a l’hora d’elaborar la proposta del
nou pressupost?

3. S’ha sol·licitat una modificació de crèdit per abordar immediatament aquesta situació de
manca de recursos? En cas de ser així, d’on es mobilitzaran els recursos necessaris?

4.  Si  no és així,  què s’està fent  per donar una solució a la  ciutadania i  a  les persones
professionals que ofereixen aquest servei?”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7097.0

Intervenció de la Sra. Laura Seijó Elvira, regidora delegada de Ciutat inclusiva i Saludable:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7203.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7417.0

Intervenció de la Sra. Laura Seijó Elvira, regidora delegada de Ciutat inclusiva i Saludable:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7473.0

17  -  PREC  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  DE  VOX  SOBRE  LA
COL·LABORACIÓ D´ÒMNIUM CULTURAL EN ACTES DE L´ÁJUNTAMENT.  

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7521.0&endsAt=8136.0

El senyor José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX, presenta el prec següent:

“Omnium  Cultural  es  una  entidad  claramente  ideologizada.  Es  más,  es  una  entidad
claramente separatista.

El  Gobierno  Municipal  debe  velar  para  que  desde  el  Ayuntamiento  se  realicen  actos  o
actividades que sean completamente neutrales y donde todos los mataronins se sientan
identificados. Y en la actualidad no es así.

Como bien hemos podido ver hace tan solo unas semanas en motivo del 11 de septiembre
Diada de Cataluña donde Omnium Cultural participaba como colaborador del acto que se
celebró en la sala de plenos.

Por  tanto,  este  Ayuntamiento  es  cómplice  al  cederles  la  organización  de  actos
institucionales, no solo de la Diada, sino también de Sant Jordi y conferencias en la sala de
plenos del Ayuntamiento de Mataró.

La intención de este ruego es que el Ayuntamiento de Mataró deje de colaborar con una
entidad  que  es  la  antítesis  de  la  cohesión  y  la  buena  armonía  entre  vecinos  como  es
Omnium Cultural, para la celebración de actos oficiales de este consistorio.
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Y es que este gobierno, coincidente con el anterior, le cede la organización o la colaboración
de actos  institucionales  a  una entidad claramente  separatista,  que actualmente  exige la
amnistía  de  1.432  delincuentes  vinculados con  el  intento  del  golpe  de  estado  del  1  de
Octubre.

Es por ello,  que el  Grupo Municipal  de VOX en el  Ayuntamiento de Mataró propone el
siguiente ruego al Gobierno Municipal:

- Que el Ayuntamiento de Mataró deje de colaborar con la entidad Òmnium Cultural para la
realización de cualquier acto o actividad que dependa directamente del Ayuntamiento o de
alguno de los organismos dependientes o vinculados a la administración local.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7531.0

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7757.0

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7824.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7901.0

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=7963.0

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=8107.0

18  - PREGUNTA  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  D’ESQUERRA
REPUBLICANA EN RELACIÓ AL SOLAR SITUAT ENTRE ELS CARRERS ALARCÓN I
ROCAFONDA. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=8136.0&endsAt=8732.0

El senyor Joaquim Camprubí i Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra Republicana,
presenta la pregunta següent:

“Durant la campanya electoral ales darreres eleccions municipals, el partit socialista va dir
que a Mataró li calia una segona comissaria de mossos d’esquadra.

El Sr. Bote va afirmar, en diferent ocasions a diversos mitjans i debats, que en cas de ser
escollit com alcalde oferiria el solar on estava ubicada l’antiga escola Menéndez y Pelayo, al
Departament d’Interior, com a possible ubicació per aqueta segona comissaria. De fet va
afirmar que els socialistes veuen aquest solar, actualment un aparcament, com ideal “per la
seva centralitat, per tenir-ho disponible, per estar catalogat d’equipament i per poder donar
servei a molts barris de la ciutat”.
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Darrerament el  portaveu del  grup Socialista,  el  Sr.  Gomar també ha fet  declaracions al
respecte, dient que han sol·licitat al Departament d’Interior que estudiï si aquest espai és
adequat per construir aquest equipament.

Mentre esperen resposta a aquest oferiment, el govern ha decidit acondicionar el solar, a fi i
efecte que l’aparcament ara existent estigui en unes condicions adequades.

A Mataró no disposem de massa solars lliures per fer-hi equipaments i a diferència del que
pensa el govern, des d’ERC considerem que aquest espai és ideal, per la seva ubicació, per
a la  construcció d’habitatges pensats per a gent  gran i  que incloguin serveis  compartits
adequats,  com  ara  infermeria  i  atenció  mèdica,  menjador,  espais  de  socialització  i
dinamització entre d’altres, enlloc de posar-hi una comissaria de policia.

Per  tot  l’exposat,  el  Grup  Municipal  d’Esquerra  Republicana  de  Catalunya,  formulem la
següent pregunta:

1.- Pot fer arribar el govern a aquest grup municipal l’oferiment o sol·licitud que han fet al
Departament d’Interior amb tota la documentació que l’acompanya?.

2.- Quina ha estat o estarà la inversió prevista per acondicionar aquest aparcament?

3.- Amb quina reserva de crèdit s’ha realitzat aquesta despesa?

4.- Considera el govern que aquest nou aparcament ha de tenir caràcter definitiu?”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=8150.0

Intervenció de la Sra.  Núria Moreno Romero, regidora delegada  de Planificació Territorial
(Urbanisme): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=8299.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=8428.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=8571.0

19 - PREGUNTA  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  D’ESQUERRA
REPUBLICANA EN RELACIÓ A LA PLANTILLA DE LA POLICIA LOCAL. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=8732.0&endsAt=9042.0
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El senyor Simó López i Xirau, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana, presenta la
pregunta següent:

“La Policia Local és un cos de seguretat que depèn del municipi de Mataró i que té per
objectiu protegir el lliure exercici dels drets i llibertats de les persones, dels seus béns, el
normal desenvolupament de la convivència i la seguretat ciutadana així com de la seguretat
viària. El seu màxim responsable és l’alcalde.

Per exercir la seva missió, donar un servei públic de qualitat i ser útil a la població, amb
diversitat  de  respostes,  màxima  qualitat,  capacitat  d’adaptació  a  les  demandes  de  la
ciutadania i també als canvis d’estratègia política, el cos de policia ha d’estar degudament
dimensionat.

La tasca de protegir i servir als ciutadans s’ha de fer amb dignitat i preservant la integritat
dels agents. La policia ha de ser prospera, valorada, estimada i el seu compromís, disciplina
i competència han de ser motiu del màxim reconeixement de la societat. Tot això només es
pot aconseguir si l’organització compte amb el suport absolut dels responsables polítics i
amb suficients recursos humans, tecnològics i materials.

Recentment hem conegut que s’han incorporat a la plantilla de la Policia Local de Mataró 8
nous  agents  que  es  sumen  a  altres  9  que  fa  aproximadament  1  any  també  s’hi  van
incorporar.

És  per  tot  l’exposat  que  des  del  Grup  Municipal  d’Esquerra  Republicana  formulem  les
següents preguntes:

- Quants d’aquest 17 agents de la policia local són dones?
- Quin percentatge de dones hi ha actualment a la policia local? 
- Quina és la plantilla actual de la policia local de Mataró i quantes són les places vacants?
- Quin percentatge total de la policia està actualment de baixa?”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Simó López i Xirau, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=8742.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=8864.0

Intervenció del Sr. Simó López i Xirau, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9021.0

20 - PREGUNTA  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  D’ESQUERRA
REPUBLICANA  SOBRE  LA  SITUACIÓ  DE  LA  PARCEL·LA  ON  ES  TROBA  “CAN
FUGAROLAS”.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9042.0&endsAt=9683.0

El senyor Joaquim Camprubí i Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra Republicana,
presenta la pregunta següent:
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“Durant el mes de juny varem conèixer la noticia que la SAREB va posar a la venda un solar
situat entre els carrers de Toló i de Cristòfor Colom.

L’any 2021 el solar va sortir a subhasta per un preu de 16,8 milions € i en quedar desert va
passar a ser propietat de la SAREB que l’ha posat a la venda ara per amb un preu de sortida
de poc més de 2,5 milions d’€.

Aquesta és una parcel·la important, tant per la seva ubicació, per la edificabilitat que té i per
l’activitat que actualment s’hi desenvolupa. L’espai consta d’un edifici de tres plantes amb un
total de 4.000 metres quadrats i un gran pati exterior, en el qual també s’ha desenvolupat un
hort urbà.

El planejament urbanístic de l’Ajuntament de Mataró hi preveu la possibilitat de construir-ne
blocs de pisos, amb locals per comerços i una plaça a la part central.

Des d’ERC considerem que l’ajuntament pot intervenir amb diferents iniciatives per impedir
que aquest espai caigui en mans d’especuladors i ajudar a salvar el projecte cooperatiu i a
l’hora construir habitatges destinats a lloguer assequible per la ciutadania de Mataró.

El  projecte que s’hi  desenvolupa actualment a aquest  espai té  un caire social,  cultural  i
artístics obert  a tota la ciutadania i  especialment als veïns del  barri  de l’Havana.  És un
projecte cooperatiu singular, pel que val la pena lluitar també des de l’administració.

Actualment el col·lectiu té un contracte de masoveria urbana signat amb l’anterior propietari
que obliga també a l’actual i amb vigència fins l’any 2026.

Per tot l’exposat, el Grup municipal d’ERC formulem la següent pregunta:

Té  previst  el  govern  municipal  alguna  iniciativa  i  quines  són  en  relació  a  la  parcel·la
esmentada?”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9050.0

Intervenció del Sr. Sergio Morales Díaz, regidor delegat de Ciutat próspera, Generació de
riquesa i Treball digne: Promoció Econòmica:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9239.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9519.0

Intervenció del Sr. Sergio Morales Díaz, regidor delegat de Ciutat próspera, Generació de
riquesa i Treball digne: Promoció Econòmica:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9645.0
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21 - PREGUNTA  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  DE  VOX  SOBRE  LA
CELEBRACIÓ DEL DIA 12 D’OCTUBRE FESTA NACIONAL D’ESPANYA.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9683.0&endsAt=9876.0

El senyor José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX, presenta la pregunta
següent:

“¿Por  qué el  Ayuntamiento  de Mataró  no celebra  ningún acto  en  motivo  del  día  12 de
Octubre Fiesta Nacional de España?.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9692.0

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9707.0

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9720.0

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9804.0

22  - PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE VOX SOBRE EDUCACIÓ
NUTRICIONAL ENFOCADA A INFANTS I ADOLESCENTS A LA CIUTAT.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9876.0&endsAt=10509.0

La senyora Mónica Lora Cisquer, portaveu del grup municipal de VOX, presenta la pregunta
següent:

“Els nostres infants són el futur de la nostra societat, i és la nostra responsabilitat garantir-los
una base sòlida per al seu desenvolupament físic, mental i emocional.

La  prevalença  de  malalties  relacionades  amb  l'obesitat  i  la  malnutrició  ha  augmentat
significativament en els darrers anys. Per abordar aquesta problemàtica d'arrel, és imperatiu
que actuem des de la base, i aquesta base són els nostres infants i adolescents.

És per això que volem elevar les següents preguntes a l'executiu local per conèixer que
s'està fent en relació amb l'educació nutricional dels nostres infants i adolescents a Mataró -i
que tots siguem coneixedors- i també per saber amb exactitud dades concretes de la ciutat
en aquest sentit.

La infància és una etapa crucial per formar i consolidar hàbits alimentaris saludables.
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És per això, que des del Grup Municipal de VOX Mataró elevem al Govern Municipal les
següents preguntes:

1. Què s'està fent des de l'Ajuntament de Mataró per promocionar l'educació nutricional en
els infants de la ciutat?

2. Què s'està fent des de l'Ajuntament de Mataró per promocionar l'educació nutricional en
els adolescents de la ciutat?

3.  L'Ajuntament de Mataró té algun programa o pla vigent sobre educació alimentària en
infants i adolescents?

4.  Quin  és  el  percentatge  d'infants  menors  de  16  anys  que  pateixen  algun  trastorn  de
conducta alimentària a Mataró?

5. Quin és el percentatge d'infants amb problemes d'obesitat a Mataró?

6. Quines polítiques públiques s'han impulsat fins a dia d'avui des de l'Ajuntament de Mataró
per promoure hàbits nutricionals saludables en la infància i adolescència?

7.  L’Ajuntament  de  Mataró  organitza  o  impulsa  alguna  activitat/formació  als  centres
educatius de la ciutat?”

INTERVENCIONS:

Intervenció de la Sra. Mónica Lora Cisquer, portaveu del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=9886.0

Intervenció de la Sra. Laura Seijó Elvira, regidora delegada de Ciutat inclusiva i Saludable:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=10038.0

Intervenció de la Sra. Mónica Lora Cisquer, portaveu del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=10364.0

23  - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE JUNTS PER MATARÓ PER A
L’APLICACIÓ DEL RÈGIM D’ORGANITZACIÓ DE MUNICIPI DE GRAN POBLACIÓ A LA
CIUTAT DE MATARÓ.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=10509.0&endsAt=10956.0

El senyor Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró, presenta el prec
següent:

“El principal objectiu d’aquest prec és millorar la gestió municipal. En aquest sentit, en relació
al règim comú, el règim de municipi de gran població distingeix d’una manera més nítida
entre govern i administració municipal i canvia també les atribucions dels òrgans de govern.
L’aplicació d’aquest nou model de règim d’organització del municipi  suposa enquadrar la
ciutat  en  un  nou  marc  normatiu  que  permetrà  adequar  l'estructura  organitzativa  de
l'Ajuntament a la població, la mida i les singularitats reals de Mataró. També, ens permetrà
reaccionar amb agilitat davant les possibles necessitats del futur. En definitiva, es traduirà de
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mica en mica en una administració més eficaç, més àgil, més transparent i participativa, amb
una millor atenció al ciutadà i més adequada a les necessitats reals del municipi.

La  nova  estructura  organitzativa  permetria,  per  exemple,  la  descentralització  de
l’administració per poder oferir una atenció encara més propera al ciutadà; la posada en
marxa d'un òrgan representatiu del sector empresarial que permeti un impuls més gran a
l'activitat  econòmica;  la  creació  d'un  Tribunal  Econòmic  Administratiu  o  la  redacció  d'un
reglament organitzatiu propi que permeti respondre amb agilitat a les necessitats concretes
del municipi i substitueixi l'actual, més rígid i comú per a tots els municipis, independentment
de les singularitats.

L'avantatge  principal  d'aquesta  declaració  és  que  permet  una  sèrie  de  mesures
organitzatives que els municipis normals no tenen. L'Ajuntament tindria més competències i
es reorganitzaria amb noves eines. Per exemple pot tenir plens de districte als barris. Això
suposa, a més a més, poder aconseguir més fons de l'Estat sempre que es justifiquin per
necessitats organitzatives.

L’aplicació  del  règim d’organització  dels  municipis  de gran  població  és  previst  en  la  llei
reguladora de les Bases de Règim Local,  després que el  2003 s’hi  introduís el  títol  de
Mesures per a la Modernització del Govern Local. Aquesta reforma suposa un avanç cap a
un model de govern adaptat a les necessitats dels municipis de més de 75.000 habitants,
que  presenten  circumstàncies  econòmiques,  socials,  històriques  o  culturals  especials,
sempre  que  sigui  sol·licitat  pels  respectius  ajuntaments  i  així  ho  aprovi  l’Assemblea
Legislativa de la corresponent Comunitat Autònoma.

L'aplicació del règim especial instaurat per la Llei 57/2003 es pot aconseguir per una via
doble:

1. Per aplicació directa : municipis amb població superior a 250.000 habitants; municipis amb
més de 175.000 si són capitals de província.

2.  Per  acord  de  les  Assemblees  Legislatives  corresponents  a  iniciativa  dels  respectius
ajuntaments  en  els  casos  de:  municipis  que  siguin  capitals  de  província,  capitals
autonòmiques o  seus de les institucions autonòmiques;  Municipis  la  població  dels  quals
superi els 75.000 habitants que presentin circumstàncies econòmiques, socials, històriques o
culturals especials.

Desenvolupant la segona condició envers la nostra ciutat , podem observar:

1.  Circumstàncies  econòmiques:  Pressupost  Municipal  /  Estructura  de  govern  i
organització  política  municipal  /  Personal  al  servei  de  l’Administració  local  /  Trànsit  i
circulació dels vehicles matriculats al Municipi / Inversions rebudes / Renda per habitant /
Mercat de treball: índexs de població ocupada per sectors econòmics / Incidència del sector
industrial a l'activitat  econòmica del Municipi /Incidència del sector de serveis a l'activitat
econòmica  del  Municipi:  turisme i  hostaleria  /  Incidència  del  sector  de  la  construcció  a
l'activitat econòmica del Municipi / Estructura empresarial al Municipi /  Polígons industrials
del Municipi.

2. Circumstàncies socials: Infraestructura de transport i comunicacions al Municipi: Metro,
rodalies de RENFE, estacions d'autobusos, carreteres, etcètera / Infraestructures i xarxes
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d'abastament d'energia elèctrica / Infraestructura i xarxes d'abastament i tractament d'aigua
al  municipi  /  Infraestructura per  a l'emmagatzematge i  el  tractament de residus urbans /
Infraestructures  sanitàries:  hospitals,  centres  de  salut  /  Infraestructures  de  seguretat
ciutadana i serveis d'emergència com Policia, Bombers / Dependències judicials

3. Circumstàncies culturals: Centres d’ensenyament reglat en educació infantil, primària,
secundària  i  formació  professional  /  Centres  d’ensenyament  universitari  /  Instal·lacions
esportives

Per l’exposat, el grup municipal de Junts per Mataró, sol·licita que es procedeixi a l’anàlisi
i estudi del prec presentat.”
INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=10520.0

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=10738.0

Intervenció del Sr. Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=10849.0

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=10920.0

24  - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE JUNTS PER MATARÓ SOBRE
LES PERSONES BENEFICIÀRIES DEL CARNET BLAU. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=10956.0&endsAt=11345.0

El senyor Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró,  presenta
el prec següent:

“D’acord amb el Reglament del Carnet Blau, aprovat l’any 2013, aquest consistent en una
acreditació,  personal  i  intransferible,  adreçada  al  col·lectiu  de  persones  grans  i/o
dependències  amb  pocs  recursos  econòmics  que  permet  obtenir  beneficis  i  especials
avantatges en determinats serveis municipals. 

La possessió d’aquest carnet facilita la mobilitat i la circulació social dels seus beneficiaris i
afavoreix  l’accés  als  serveis,  activitats  i  esdeveniments  de  diferents  àmbits  educatius,
culturals, esportius i  festius que tenen lloc a la ciutat i que són generadors d’oportunitats. 

D’acord amb el reglament, podran ser beneficiàries del carnet blau les persones majors de
65  anys,  les  persones  que  estiguin  en  possessió  del  certificat  de  reconeixement  de
discapacitat (emès per la Generalitat de Catalunya o organisme competent) amb un grau
igual  o  superior  al  33%, les  persones entre  60 i  65  anys que percebin  una pensió  per
jubilació,  incapacitat permanent absoluta o gran invalidesa  i  que reuneixin una sèrie de
requisits,  entre ells,  disposar  d’uns ingressos econòmics,  iguals  o inferiors  als  establerts
anualment per a la pensió mínima de jubilació als 65 anys amb cònjuge a càrrec. 
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Per al  càlcul dels ingressos en el  cas dels menors d’edat que estiguin en possessió del
certificat de disminució amb un grau igual o superior al 33%, es prendrà com a referència
l’import resultant del càlcul de la mitjana dels ingressos de la unitat familiar de convivència.

Tanmateix, i pel que fa a la mobilitat, el fet d’haver de concórrer requisits de renda mínima
per a l’obtenció del mateix i usar el transport públic, fa que les persones amb discapacitat
intel·lectual o derivada de trastorn mental, pateixin una discriminació respecte a persones
amb altres  discapacitats  que  poden  utilitzar  vehicle  propi  i  gaudeixen  de  beneficis  com
places adaptades.

Per tot això, aquest grup municipal presenta el següent prec:

- Per evitar aquesta discriminació que es produeix a l’hora de poder accedir al transport pú-
blic, es realitzaran els canvis pertinents al reglament del carnet blau, per tal de que les perso-
nes que estiguin en possessió del certificat de disminució amb un grau igual o superior al
33%, no s’hagin de sotmetre al requisit de renda mínima per ser-ne beneficiàries.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=10965.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11096.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11239.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11293.0

25  - PREGUNTA  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  D’ESQUERRA
REPUBLICANA EN RELACIÓ A LA SUSPENSIÓ DE LA XXII  TRIATLÓ CIUTAT DE
MATARÓ. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11345.0&endsAt=11807.0

La senyora Magdalena Cot i  Bosch, regidora del grup municipal d’Esquerra Republicana,
presenta la pregunta següent:

“Ara fa uns dies, ens assabentàvem a través dels mitjans de comunicació i de les xarxes
socials de la suspensió de l’edició d’enguany de la prova de triatló de la ciutat.

La prova, per calendari, havia de realitzar-se al mes de maig i va posposar-se per les obres
d’una rotonda de la N-II fins al setembre. Malgrat l’endarreriment en el calendari, hi havia
prevista una lleugera modificació del circuit per adaptar-lo a les circumstàncies del moment
actual, que hauria d’aprovar la Delegació de Trànsit de Barcelona. Aquesta aprovació es va
obtenir a començaments del mes d’agost.
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En la posterior reunió amb la Policia Local de Mataró, no es va autoritzar la proposta de
circuit de l’organització, i aprovada per Trànsit, de fer el traçat de 2 voltes, limitant l’opció de
fer-ne 3 a la zona que hi ha més enllà de passades les obres.

Veient  el  poc  volum  d’inscripcions  que  hi  havia  amb  el  canvi  de  circuit,  per  poques
possibilitats per als atletes i davant la previsió d’uns mals resultats econòmics, el CN Mataró,
va decidir suspendre l’esdeveniment.

Per  tot  l’exposat  anteriorment,  el  Grup  Municipal  d’Esquerra  Republicana  formula  les
següents preguntes:

1.- Quan es va decidir endarrerir la prova, entenem que es donava per fet que al setembre
es podria fer amb condicions de normalitat? Hi ha hagut algun imprevist que hagi produït
l’endarreriment de les obres?

2.-  Per  què  la  Policia  Local  no  podia  acceptar  el  circuit   de  dues  voltes  proposat  per
l’organització i que tenia el vist-i-plau de Trànsit?

3.- Quines gestions es van fer des del Govern Municipal per intentar de totes totes salvar
l’esdeveniment?

4.- Hi ha hagut una avaluació dels costos d’oportunitat que han suposat per a la ciutat haver
de prendre aquesta decisió per part de l’organització?.”

INTERVENCIONS:

Intervenció  de  la  Sra.  Magdalena  Cot  i  Bosch,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11369.0

Intervenció  de  la  Sra.  Beatriz  Delgado  Castro,  regidora  delegada  d’Educació,  Formació
professional, Universitat i Esports: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11488.0

Intervenció  de  la  Sra.  Magdalena  Cot  i  Bosch,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11675.0

Intervenció  de  la  Sra.  Beatriz  Delgado  Castro,  regidora  delegada  d’Educació,  Formació
professional, Universitat i Esports: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11766.0

26  - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA
PER LA RETOLACIÓ EN CATALÀ DELS APARELLS DE GIMNÀSTICA DELS PARCS
DE SALUT. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11807.0&endsAt=12022.8564
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La  senyora  Anna  Salicrú  i  Maltas,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra  Republicana,
presenta el prec següent:

“Recentment a la ciutat hem inaugurat un nou parc de salut dels molts que hi ha previstos
crear en els propers temps i que tenen també instal·lacions destinades a la pràctica de la
cal·listènia, fer esport a l’aire lliure.

En aquest cas, el parc de salut està situat a la Ronda Josep Tarradellas cantonada amb
passatge de la Menta, al barri de Cerdanyola.

Durant la inauguració ens vam adonar que els rètols explicatius dels diferents aparells per fer
gimnàstica són en castellà, i hem evidenciat que el parc de Cerdanyola no és l’únic on la
retolació d’aquests aparells no està en català.

Des del grup municipal d’Esquerra Republicana fem aquest prec al govern:

-  Que es faci la retolació en català d’aquests aparells de gimnàstica en tots els parcs de
salut de Mataró, donant compliment al  que diu el Reglament d’ús de la llengua catalana
d’aquest ajuntament i també en virtut de l’adhesió de la nostra ciutat al Pacte nacional per la
llengua catalana, l’objectiu del qual és donar un nou impuls al català.”

INTERVENCIONS:

Intervenció  de  la  Sra.  Anna  Salicrú  i  Maltas,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11819.0

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11883.0

Intervenció  de  la  Sra.  Anna  Salicrú  i  Maltas,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11909.0

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=11952.0

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018af457f5cc032d?startAt=12000.0

I en no haver-hi més assumptes per tractar, a les 22:25 hores, el Sr. President aixeca la
sessió, de la qual s’estén la present acta que és signada per l’Alcalde, juntament amb mi, el
Secretari General, que ho certifico 

L’ALCALDE EL SECRETARI GENERAL
David Bote Paz Sergi Ribas Beltrán 
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	2.- Llei 13/2014, del 30 d'octubre, d'accessibilitat.

